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Förslag till dag- och arbetsordning vid ordinarie distriktskongress 
2025 
§1  Kongressens öppnande 

§2  Fastställande av ombudsförteckning 

§3  Beslut om kongressens offentlighet 

§4  Val av mötesfunktionärer 

a) Två mötesordförande 

b) Två sekreterare 

c) Två justerare 

d) Fyra rösträknare varav en sammankallande 

§5  Fastställande av dag- och arbetsordning 

§6  Val av media/redaktionsutskott 

§7  Behandling av styrelsens och revisorernas berättelse 2024 

§8  Bokslutsdispositioner 

§9  Beslut om ansvarsfrihet 2024 

§10 Länsriksdagsgruppens berättelse 2024 

§11 Regiongruppens berättelse 2024 

§12 Stiftsfullmäktigegruppernas berättelser 2024 

§13 Val av distriktsstyrelse och revisorer 

§14 Utdelning av Tage Erlanders Hedersmedalj 

§15 Behandling av inkomna motioner 

§16 Kongressens uttalande 

§17 Kongressens avslutning 

 

Förslag till arbetsordning 

Kongressens arbetstider: 

Lördagen den 5 april kl. 9.30 till ca 16.30, ajournering för lunch föreslås mellan kl. 12.00-13.00. 

Kaffe serveras vid ankomst, vid lunch samt under eftermiddagen. 

Ombudens tjänstgöring: 

Byte av ombud medges ej under kongressens gång. 
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Diskussionsordning: 

1. Ordet begärs skriftligt hos tjänstgörande ordförande 

2. Förslag skall, för att kunna behandlas, vara skriftliga 

3. Talartid för distriktsstyrelsens föredragande, motionär eller av motionär utsedd 

talesperson är begränsad till fyra (4) minuter i sitt första anförande. Övriga 

diskussionsinlägg två (2) minuter. 
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Distriktsstyrelsen  
Ordinarie ledamöter 

Anders Henriksson, Kalmar, ordförande 

Jonas Erlandsson, Högsby, kassör 

Helen Nilsson, Vimmerby 

Robert Rapakko, Mönsterås, studieledare 

Martina Aronsson, Alsterbro, medlemsansvarig 

Angelica Katsanidou, Överum, vice ordförande 

Lena Hallengren, Kalmar 

Jarkko Pekkala, Emmaboda, facklig ledare 

Matilda Wärenfalk, Mörbylånga, internationell ledare 

Rosie Folkesson, Hultsfred 

Marie Johansson, Borgholm 

Björn Petersson, Torsås 

Anton Sejnehed, Oskarshamn 

 

Ersättare 

Michael Ländin, Kalmar 

Tobias Fagergård, Nybro 

Marcus Fridlund, Västervik 

Laila Naraghi, Oskarshamn 

Daniel Nestor, Vimmerby (till 27 september 2024) 

 

Adjungerade: Tomas Kronståhl, riksdagsledamot, Jussi Gröhn, LO-distriktet, Simon Josefsson, 

SSU Kalmar län (t. 1/8), Viggo Kaliff, SSU Kalmar län (fr. 1/8), Andreas Erlandsson, 

Kommunförbundet, Johan Persson, Partistyrelsen, Catrin Alfredsson, S-kvinnor Kalmar län 

  

Verkställande utskottet 

Anders Henriksson, Kalmar 

Angelica Katsanidou, Överum 

Anton Sejnehed, Oskarshamn 

Lena Hallengren, Kalmar 

Jonas Erlandsson, Högsby 
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Revisorer 

Anne Ivholm, Torsås 

Ylva Hällblad, Kalmar 

Michael Granstedt, Färjestaden, sammankallande 

 

Ersättare 

Ove Kåreberg, Mönsterås 

Diana Bergeskans, Högsby 

Doris Johansson, Kalmar 

 

Antal sammanträden  

Verkställande utskottet har haft 8 protokollförda möten. Distriktsstyrelsen har haft 10 

protokollförda möten. 

 

Representation i partistyrelsen 
Ordinarie ledamot och VU - Lena Hallengren, Kalmar och ersättare - Johan Persson, Kalmar. 

Personal 
Cecilia Clausen, förste ombudsman (föräldraledig från 13 maj) 

Kajsa Johansson, ombudsman med ansvar för studier och kommunikation (vikarierande förste 

ombudsman från 13 maj)  

Helén Samuelsson, sekreterare 

Simon Josefsson, vikariat med ansvar för studier, kommunikation och riksdagsbänken från 1 

augusti  

Richard Ilett, politisk sekreterare för regionen 

Annika Högberg, ombudsman med ansvar för kommunikation och studier samt stöd till riksdagsledamöterna. 

(tjänstledig till 2026) 
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Valberedning 2023–2027 
Ordinarie ledamöter 

Krister Örnfjäder, Västervik, sammankallande 

Catarina Bentsrud, Nybro 

Andreas Erlandsson, Oskarshamn 

Renée Solstad, Mönsterås 

Tommy Rälg, Hultsfred 

Sören Bondesson, Torsås 

Eva Berglund, Vimmerby 

Bength Andersson, S. Öland 

Jeanette Sandström, N. Öland 

Roger Holmberg, Kalmar 

Stig-Ove Andersson, Emmaboda 

Karl-Axel Blom, Högsby 

Jussi Gröhn, fackliga utskottet 

Adjungerad: SSU Kalmar län 

 

Ersättare 

Maud Lindqvist, Västervik 

Martina Hessel, Nybro 

Anita Hultgren, Oskarshamn 

Martina Engström, Mönsterås 

Konny Bogren, Hultsfred 

Christina Lönnqvist, Torsås 

Kenneth Björklund, Vimmerby 

Julius Winberg Sääf, N. Öland 

Marie Simonsson, Kalmar 

Per Adolfsson, Emmaboda 

Helene Josefsson, Högsby 

Per-Olof Johansson, Södra Öland 

Mahlin Bergman, fackliga utskottet 

 

Distriktskongressen 
Socialdemokraterna i Kalmar län genomförde sin distriktskongress den 13 april på Kulturhuset 

Kristallen (g:a Folkets Hus) i Nybro. Det kommande EU-valet var årets tema. Under 

förmiddagen hölls sedvanliga kongressförhandlingar och innan lunch hälsades kongressens 

huvudtalare partistyrelsens representant Teresa Carvalho välkommen. Teresa talade om 

konsekvenserna av regeringens SD-politik, kriget i Ukraina, Natointrädet och EU-valet. När 

lunchen var avslutad hölls ett panelsamtal i matsalen, medverkande var Anders Henriksson, Lena 

Hallengren, Teresa Carvalho och Henrik Nilsson Bokor. Efter panelsamtalet gick ombuden ut 

för att dela ut rosor och uppmana Nybros invånare att rösta och en del ringde via verktyget 

Ringround.  
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När kongressen återsamlades hälsades Roshan Rydell från Olof Palme Center välkommen. 

Roshan visade ett bildspel ”Stå upp för demokratin” och talade om hur vi måste värna om 

demokratin och det hot som finns. 

Två uttalanden antogs, om Teslakonflikten och Välfärden. 

Tage Erlanders Hedersmedalj delades ut till Roger Kaliff, Kalmar. 
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Motioner - Distriktskongressen – uppföljning  
Motion Beslut som föranleder 

åtgärd för PD 

Åtgärd År/Datum för åtgärd 

CSN för gymnasiestudier 
på folkhögskolor 

Bifallen i sin helhet Skickats vidare till 
partikongressen 

19/12 2024 

Säkerställa 
kompetensförsörjning på 
landsbygden 

Bifallen i sin helhet Skickats vidare till 
partikongressen 
 

19/12 2024 
 

En rättvisklimatpolitik 
som gör det som krävs 
och fungerar i hela landet 

Bifall till att-sats 3 Skickats vidare till 
riksdagsbänken 

22/8 2024 

Rättvis fördelning av det 
regionala 
infrastrukturstödet 
 

Bifallen i sin helhet Skickats vidare till 
partikongressen 
 

19/12 2024 
 

Förenkla 
tillståndsprocesserna 

Bifallen i sin helhet Skickats vidare till 
partikongressen 
 

19/12 2024 
 

Inför en nationell 
kollektivtrafikbiljett 

Bifallen i sin helhet Skickats vidare till 
partikongressen 
 

19/12 2024 
 

Förändring av 
bostadsanpassningsbidrag 
och återanvändning av 
utrustning 

Bifallen i sin helhet Skickats vidare till 
partikongressen 
 
 
 
 
 
 
 

19/12 2024 
 

Ett mer jämlikt Sverige 
för regioner och 
kommuner emellan 
 

Bifall till att-sats 1 
 

Distriktsstyrelsen 
har fördjupat sig i 
rapporten 
 

2025 

Arkivering av gamla 
handlingar 

 
 
Bifallen i sin helhet 
 
 

Pågående arbete på 
expeditionen 

2026 

Se över bestämmelserna 
vid folkinitiativ 

Bifall till att-sats 1 Skickats vidare till 
riksdagsbänken 

19/12 2024 
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Studieverksamheten  
Under våren 2024 erbjöds medlemsutbildning steg 1 digitalt till distriktets alla medlemmar, det 

följdes upp av medlemsutbildning steg 1 under hösten där studieledarna fick ansvar att 

tillsammans med sin AK styrelse bjuda in deltagare.  

Medlemsutbildning steg 2 erbjöds både fysiskt på Ekerum i mars, fysiskt på Ädelfors 

folkhögskola (som tyvärr fick ställas in på grund av för få deltagare) och digitalt under årets första 

kvartal. I samarbete med Sydöstra regionen gick inbjudan ut till en gemensam medlemsutbildning 

steg 2 under årets sista månader, som planeras att genomföras under början av 2025.  

Ledarskapsutbildning erbjöds fysiskt i mars på Ekerum. Tillsammans med Hultsfreds AK 

anordnades en ledarskapsutbildning i oktober, Hultsfred bjöd in deltagare från Vimmerby och 

Västervik att delta.  
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Fackliga utskottet 
I det fackliga utskottet som leds av Jarkko Pekkala med support av Kajsa Johansson har det suttit 

representanter från LO-distriktet, Byggnads, IF Metall, GS-facket, Handels, Målarna, Elektrikerna 

och SECO. Utskottet har träffats tre gånger, varav en träff anordnades på Södras såg i Mönsterås, 

en hos Kommunal i Oskarshamn den tredje träffen anordnades i skogarna utanför Påryd där 

temat var teambildning och skogsbruk. 

Delar av utskottet deltog på LO distriktets arbetsmarknadsdag som arrangerades i Hovmantorp. 

Verksamhetsansvarig samt Kajsa Johansson har även deltagit på partiets centrala facklig-politiska 

träffar samt LO centrala träffar. Partiets facklig-politiska strategi som partistyrelsen beslutade om 

är vägledande i arbetet framåt. Det finns en gemensam önskan om att det facklig politiska arbetet 

skall stärkas. Huvudfokus låg under 2024 på EU-parlamentsvalet och att resultatet av valarbetet 

gjorde att 27.22% av Kalmar läns röster föll på S, en ökning med 0.81% jämfört föregående val 

till EU-parlamentet. 
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Internationella utskottet 
Partidistriktets internationella grupp består av Matilda Wärenfalk (internationell ledare), 

Mörbylånga, Henrik Nilsson Bokor, Torsås, Tormod Nesset, Oskarshamn, Maria Ixcot Nilsson, 

Emmaboda, Björn Petersson, Torsås och Richard Ilett, Kalmar. 

Partidistrikten i Kalmar, Jönköping och Kronoberg har tillsammans med Olof Palmecentret 

(OPC) och Education & Training Unit (ETU) ett projekt i Sydafrika. Den 18 februari träffade 

Matilda Wärenfalk, Tormod Nesset, Björn Petersson och Kajsa Johansson (ombudsman) 

representanter från OPC, ETU och de övriga partidistrikten i Alvesta. Störst fokus under mötet 

låg på arbetet med att engagera och nå ungdomar. Representanter från SSU berättade om sitt 

arbete på distriktsnivå.  

I månadsskiftet februari/mars deltog Matilda Wärenfalk i en nätverksträff i Kapstaden som 

Palmecentret arrangerade, där partnerorganisationer i södra Afrika samt svenska 

medlemsorganisationer var representerade. Fokus för mötet var att sätta ramarna för det 

gemensamma arbetet inför nästa programperiod (2025–2029) med utgångspunkt från 

Palmecentrets strategi och politiska prioriteringar.  

Under nätverksträffen förde Matilda samtal med representanter för ETU och OPC för att 

konkretisera behoven hos ETU och förväntningarna på partidistrikten i projektet. Inom ramen 

för projektet önskar ETU önskar adressera följande områden: 

• Klyftan mellan regeringen och allmänheten på alla förvaltningsnivåer 

• Stärka partnerskapen mellan det civila samhället och regeringen på alla nivåer 

• Den ökande populismen, främlingsfientligheten och andra tendenser som slår rot i vissa 

samhällen 

Utifrån detta deltog Theodor Berg från SSU och Magnus Carlberg från Kronobergs PD i en 

förstudieresa i Eastern Cape under två veckor i juli. Under resan deltog representanterna i en 

utbildning för ungdom från olika politiska organisation i södra Afrika. De träffade också 

medborgare i mindre samhällen på landsbygden och förde diskussioner om tillit till de 

demokratiska processerna och politiker både lokalt och nationellt.  

Under året har ovissheten kring finansieringen av nästa programperiod varit stor. Direktiven till 

SIDA från regeringen har dragit ut på tiden. Först i november kom beskedet att Palmecentret fått 

godkännande att lämna in en ansökan för en förlängningsperiod januari – september 2025, med 

en lägre budget jämfört med tidigare. För vårt samarbete med ETU har det avsatts 50 000 kronor 

de svenska projektinsatserna under förlängningsperioden.  
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Rådsgruppen 
Rådsgruppen består av distriktets riksdagsledamöter, regionråd, kommunalråd och 

oppositionsråd. Rådsgruppen har träffats digitalt varje fredagsmorgon under året. Det är ett 

tillfälle för erfarenhetsutbyte och stöd till varandra i de utmaningar som finns runt om i länet.  

Rådsgruppen har bjudit in föredragande när önskemål har funnits, bland annat har Ulf Olsson 

deltagit och berättat om avtalsrörelsen i sin roll som ordförande i SKR förhandlingsdelegation. 

Eva Lindh, riksdagsledamot, har deltagit på rådsgruppen och haft en dragning om utredningen av 

det kommunala utjämningssystemet.  

 

Medlemsvärvning 
Högt satta och ambitiösa medlemsmål fanns i verksamhetsplanen för 2024 och när vi stängde 

året kunde vi se att vi inte riktigt nådde hela vägen fram. Det får bli en lärdom till nästa år men på 

flera olika områden kan vi se att trenden har vänt och att vi nu nettoökar i antal. 

Medlemsvärvning har varit högt prioriterat under året och flera nya sätt att arbeta med 

medlemsvärvning har testats tillsammans med arbetarekommunerna och resultatet har delgetts 

övriga distriktet vid distriktsstyrelsemöte och verksamhetsforum.  
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Medlemsstatistik – 31 december 2024  
 

  Totalt  Varav nya Varav betalande 

Västervik  293  23 278 

  

Vimmerby  109  11 106 

     

Hultsfred  151  13 146 

    

Högsby  83  5 79 

    

Oskarshamn  273  19 261 

  

Mönsterås  177  10 167 

   

Kalmar  487  38 452 

   

Emmaboda  163  7 157 

   

Nybro  182  20 170 

   

Norra Öland  164  5 159 

  

Södra Öland  108  4 102 

  

Torsås  87  13 81 

  

Totalt  2 277  168 2 158   
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Första maj  
Västervik 

Talare: Tomas Kronståhl, riksdagsledamot, Klara Björkum, arbetarekommunens ordförande 

 

Vimmerby 

Talare: Helen Nilsson, kommunalråd, David Fernhed, arbetarekommunens ordförande 

Ungdomstalare: Simon Josefsson, SSU 

Hultsfred 

Talare: Ola Möller, riksdagsledamot, Alexandra Svensson, oppositionsråd, Rasmus Nyberg, GS-

facket 

 

Oskarshamn 

Talare: Elin Ljunggren, Kommunal, Laila Naraghi, riksdagsledamot 

Mönsterås 

Talare: Elin Ljunggren, Kommunal, Robert Rapakko, oppositionsråd, Erik Jonsson, GS-facket 

samt arbetarekommunens ordförande 

 

Kalmar 

Talare: Lena Hallengren, gruppledare i riksdagen, Björn Petersson, Byggnads samt ersättare i 

riksdagen 

Ungdomstalare: Mathilda Bernat, SSU 
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Nybro 

Talare: Tobias Fagergård, kommunalråd 

Ungdomstalare: Ale Grankrona, SSU 

 

Emmaboda 

Talare: Henrik Nilsson, Bokor, EU-kandidat, Maria Ixcot Nilsson, oppositionsråd, Frida Larsson, 

S-kvinnor, Michael Isele, Byggnads 

Ungdomstalare: Simon Josefsson, SSU 

 

Borgholm 

Talare: Lena Hallengren, gruppledare i riksdagen, Ilko Corkovic, kommunalråd, Mahlin Bergman, 

ordförande Kommunal Sydost 

Ungdomstalare: Ebba Adolfson, SSU 

 

EU-valrörelsen 
Kalmar läns partidistrikt nådde målet för samtalskampanjen och genomförde under valrörelsen 8 

370 samtal. Det var första gången vi gick fram i EU valet och engagemanget under valrörelsen 

var större än vi tidigare sett i EU valrörelse.  

Vi använde distriktskongressen för att öka uppmärksamheten och engagemanget för det 

kommande EU-valet. Med utåtriktad verksamhet i programmet anordnades dörrknackning, 

samtal via telefon och torgkampanj i kombination med utdelning av rosor i Nybro.  

Distriktets kandidat var Henrik Nilsson Bokor. I samband med valrörelsen hade vi besök i länet, 

se nästa kapitel för mer information.  

 

Resultat för S: 

Nationellt  2024: 24,77  2019: 23,48 

Regionalt  2024: 27,22  2019: 26,40 
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Centrala besök 
Magdalena Andersson besökte Kalmar kommun för att hålla en gästföreläsning på 

Linnéuniversitet. I samband med gästföreläsningen besökte hon högstadieskolan Tallhagsskolan 

där hon träffade både elever och lärarkår, Kalmarssundsskolans projekt tillsammans med Kalmar 

FF med hjärtat där barn utan klubbtillhörighet erbjuds fotbollsträning på fritids.  

Tobias Baudin besökte Kalmar läns PD två gånger under året. Först under EU-valrörelsen där 

han besökte ABF i Kalmar och pratade med deltagare på fackliga kurser om kommande valet. 

Därefter kampanjade han i Kalmar stadskärna tillsammans med Johan Persson där de delade ut 

information, pratade med invånare och träffade media. Han besökte Kährs i Nybro tillsammans 

med Tobias Fagergård, Martina Aronsson och lokalt facklig engagerad i GS klubben. Tobias 

avslutade besöket i Emmaboda där han gjorde ett verksamhetsbesök på ReMake tillsammans 

med Jarkko Pekkala och Maria Ixcot Nilsson. Vi genomförde ett facklig-politiskt hemma hos 

möte hos klubbordförande på IF metall på Xylem som avslutades med en dörrknackning i 

området tillsammans med bland annat Kalmar läns EU-kandidat Henrik Nilsson Bokor.  

Tobias Baudin besökte även Borgholms AK under deras 100 års jubileum efter att ha blivit 

inbjuden av Ilko Corkovic. Under besöket passade han på att uppmärksamma hur Kalmar 

kommun tagit över en tidigare friskola för att belysa frågan om marknadsskolan och dess 

problematik. Innan lunch genomfördes ett torgmöte i hamnen tillsammans med Kalmar AK och 

SSU. Besöket avslutades med en fika tillsammans med ordförandena i nämnder och bolag i 

Kalmar för att prata om kommande partikongress och lyssna in vad som är aktuellt politiskt 

lokalt.  

Ilan de Basso besökte Oskarshamns AK där han tillsammans med Andreas Erlandsson och 

Marie Holmgren träffade elever på Oskarshamns folkhögskola och avslutade med dörrknackning 

innan han körde vidare mot Vimmerby. I Vimmerby besökte han Astrid Lindgrens värld 

tillsammans med Eva Berglund från AK för att se hur de arbetar för att utveckla parken och tar 

hand om kulturarvet.  

Under EU-valrörelsen besökte Heléne Fritzon Kalmar AK för att göra ett verksamhetsbesök på 

bygget av nya Kalmarsundsverket tillsammans med Stephan Quist Karlsson och Johan Persson. 

Hon avslutade besöket med torgmöte tillsammans med Kalmar AK.  

 

Möten, träffar och kampanjer  
Under året har partidistriktet ordnat träffar och möten mellan partikamrater över 

kommungränserna. Det har varit träffar med AK ordföranden, nätverksträffar inom olika 

uppdrag, veckovisa träffar i rådsgruppen och större samlingar så som verksamhetsforum som i år 

anordnades digitalt av partistyrelsens kansli. Det skolpolitiska nätverket där Anton Sejnehed är 

sammankallande har träffats regelbundet under hela året för att utbyta erfarenheter.  

Under EU-valrörelsen gjordes flera regionala dörrknackningsinsatser som går att läsa under 

kapitlet EU-valrörelse. I samband med valrörelsens för- och efterarbete träffades valledarna för 

planering och utvärdering av valrörelsen. Utöver anordnades träffar i samband med nationella 

besök. 
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Arbetarekommunernas föreningar  
Västerviks 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Ankarsrum 

Edsbruk 

Gamleby 

Gunnebo 

Hjorted 

Västerviks södra 

Västerviks norra 

Skärgårdsföreningen 

Överum 

IF Metall Dackebygden 

S-kvinnor i Västervik 

(SSU Västervik) 

 

Vimmerby 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Frödinge 

Södra Vi 

IF Metall 

(SSU Vimmerby) 

 

Hultsfreds 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Hultsfreds Norra 

Hultsfreds Södra 

IF Metall 

SSU Hultsfred 

 

Högsby arbetarekommun 

Direktanslutna  

Fagerhult/Grönskåra 

Fågelfors 

Långemåla 

IF Metall 

 

Oskarshamns 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Innerstaden 

Mysingsö 

IF Metall 

SSU Oskarshamn 

Oskarshamnsgruppen STS 

Oskarshamns s-kvinnor 

 

Mönsterås 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Ålem/Blomstermåla 

(nedlagd 18 november 

2024) 

Mönsterås/Timmernabben 

Fliseryd 

IF Metall 

S-kvinnor Fliseryd 

 

 

Kalmar arbetarekommun 

Direktanslutna  

Funkabo 

Kalmar Södra 

Lindsdal/Läckeby 

Norrliden 

Rinkabyholm/Hossmo 

Rockneby 

Södermöre 

Smedby 

S i Centrala Kalmar 

Courage 

Byggnads 

IF Metall 

Kommunal Kalmar län 

Direktanslutna STS 

SSU Kalmar  

Kalmar S-kvinnor 

(Axis Mundi-vilande) 

Emmaboda 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Emmaboda s-kvinnoklubb 

 

Nybro arbetarekommun 

Direktanslutna  

Abbetorp/Bäckebo 

Alsterbro 

Nybro 

Nybro Broderskapsgrupp 

(SSU Nybro) 

 

 

Norra Ölands 

arbetarekommun 

Direktanslutna 

IF Metall 

S-kvinnor Röda Bönor 

(SSU Borgholm) 

 

Södra Ölands 

arbetarekommun 

Färjestaden 

Mörbylånga 

IF Metall 

Södra Ölands s-kvinnor 

(SSU Mörbylånga) 

 

Torsås arbetarekommun 

Direktanslutna  

IF Metall 
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Slutord   
Ett år av politiska framgångar och samhällsansvar 

2024 har varit präglats av ett år av osäkerhet i vår omvärld, men också ett år av viktiga 

framgångar för oss socialdemokrater. Vår politik har gjort skillnad på flera områden, och vi har 

visat att vi kan driva fram förändring – både i opposition och genom vårt lokala arbete. 

I riksdagen pressade Socialdemokraterna regeringen att skjuta till ökade generella statsbidrag till 

kommuner och regioner, vilket skedde under våren 2024. Dessa resurser var avgörande för att 

motverka nedskärningar och upprätthålla en hög kvalitet i vård, skola och omsorg. Hälso- och 

sjukvårdens hyrbemanning har dessutom minskat i flera regioner. Region Kalmar län är en av två 

svenska regioner som har nått målet att vaccinera 70 procent av kvinnorna födda 1994-1999 mot 

HPV, en insats som bidrar till att utrota livmoderhalscancer. 

Som Olof Palme en gång sade: "Europa måste vara en kraft för fred och utveckling, inte ett slagfält för 

stormakter." Citatet är minst lika aktuellt idag och tål att upprepas. Rysslands brutala krig i Ukraina 

fortsätter att hota freden på vår kontinent, och det amerikanska presidentvalet har resulterat i en 

ledare som utmanar demokratiska värden och försvagar den transatlantiska länken mellan USA 

och Europa. Detta innebär att Europa måste ta ett större ansvar för sin egen säkerhet och sitt 

försvar. Sverige och EU måste stå starka tillsammans för att värna friheten och freden på vår 

kontinent. Stödet till Ukraina är avgörande – vi kan aldrig acceptera att stormakter med våld 

förändrar gränser i Europa. 

Samtidigt får det civila försvaret inte hamna i skuggan av den militära upprustningen. För att 

stärka vår beredskap krävs investeringar i vattenförsörjning, avlopp, vägar och annan 

samhällskritisk infrastruktur. Klimathotet fortsätter att påverka oss, och klimatinvesteringar 

kommer vara centralt för att bygga ett hållbart och resilient samhälle. 

På hemmaplan ser vi hur den organiserade brottsligheten drabbar människor i deras vardag. Den 

måste mötas med samhällets samlade kraft – genom förebyggande insatser, en stark välfärd och 

en rättspolitik som skyddar människor. Socialdemokratin ska vara den trygga garanten för ett 

samhälle som håller ihop. 

En starkare folkrörelse för framtiden 

2024 har även varit ett år av organisatorisk utveckling. Fokus har legat på att bygga en stark 

folkrörelse som är redo att ta sig an kommande utmaningar. Vi har arbetat för att stärka alla 

organisatoriska led och växa genom att värva nya medlemmar till partiet och gemenskapen. 

Under året har vi genomfört en fantastisk EU-valrörelse, där vi gick framåt för första gången – 

inte bara i vårt partidistrikt utan även nationellt. Hela vår organisation var ute i kampanj under 

flera månaders tid, vi fann nya vägar och nya vänner längs vägen. Det blev ett år då vi gick i mål 

med vår dörrknackningskampanj och nådde de uppsatta målen i samtalskampanjen. 

Vi har dessutom satsat stort på utbildning för att rusta våra medlemmar. I partidistriktet har vi 

genomfört steg 1, steg 2 och ledarskapsutbildningar med många deltagare som nu är än mer 

förberedda att vara en del av rörelsen och ta ett aktivt ansvar. 

När vi går in i 2025 har vi kyrkovalet i sikte, men framför allt bygger vi vidare mot en stark 

folkrörelse som lägger grunden för att vinna valet 2026! Och vinna val gör vi bara genom att vara 

närvarande i människors vardag och genom bära vår socialdemokratiska värdegrund ut i alla 
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sammanhang vi befinner oss i. Vi är en folkrörelse, och vi är folket som håller rörelsen i rörelse. 

Vi ska finnas på gator och torg, i föreningslivet, i fikarum och diskutera motioner och politik på 

våra medlemsmöten. 

Distriktsstyrelsen vill tacka för ett gott samarbete under verksamhetsåret och tar nu sikte mot en 
stark valrörelse under 2025 samt ett utvecklande år tillsammans! 
 
Framåt tillsammans! 

Distriktsstyrelsen 2025 

Anders Henriksson 

Jonas Erlandsson 

Helen Nilsson 

Robert Rapakko 

Martina Aronsson 

Angelica Katsanidou 

Lena Hallengren 

Jarkko Pekkala 

Matilda Wärenfalk 

Rosie Folkesson 

Marie Johansson 

Björn Petersson 

Anton Sejnehed, 
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8. Distriktsstyrelsens förslag till 
bokslutsdispositioner 2024 

Partidistriktets bokslut 2024 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

Att  av årets överskott på 911 965, 08 kr förs 900 000 kr över till valfonden 
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Regionfullmäktigegruppens berättelse 
Sveriges nöjdaste patienter, landets bästa sjukhusmat, effektiva akutmottagningar, hög 

kostnadseffektivitet och mycket mer. Även under 2024 har Region Kalmar län rankats som 

Sveriges bästa region inom flera områden. 

2024 har präglats av ekonomisk återhållsamhet. Trots det ekonomiskt tuffa läget har vi lyckats 

upprätthålla en sjukvård av hög kvalitet i Kalmar län. Under året har ett intensivt arbete pågått för 

att ställa om till framtidens hälso- och sjukvård där omställningen till Nära vård är en viktig del. 

Vi har effektiviserat verksamheten samtidigt som kvaliteten har förbättrats. Vi har också 

fokuserat på att minska beroendet av hyrpersonal. Det har haft en starkt positiv effekt på 

ekonomin. Vi har även kortat väntetiderna på 1177 och investerat 1,2 miljarder kronor i 

byggnationer och utrustning. 

Regionfullmäktige har under året främst samlats i Mönsterås där också gruppen har haft större 

delen av sina möten. I augusti genomförde vi våra årliga utbildningsdagar i Jönköpings län. Vi 

besökte bland annat Brahe folkhögskola på Visingsö. Vi var också på Ryhovs sjukhus och fick en 

omfattande genomgång av regional utveckling på kulturhuset Spira. Under början av hösten hade 

vi också besök ifrån Region Jönköpings S-grupp. Vi delade med oss kring våra erfarenheter av 

bland annat Borgholmsmodellen, mobila psykiatriteam och det nya hälsovalet. 
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S-regiongruppen nov 2024 

 

Regiongruppen har varit aktiva i EU-valrörelsen. Insatser skedde bland annat med 

dörrknackningar i Mönsterås och Vimmerby. I maj genomfördes en särskild utbildningsdag om 

EU ur ett regionalt perspektiv med besök ifrån vårt eget brysselkontor. Regiongruppen har också 

deltagit i arbetarekommunernas olika kampanjaktiviteter under hela året. 

Regionråden har representerat Kalmar län vid flera viktiga evenemang som till exempel LO och 

Svenskt Näringsliv arrangerade. Tillsammans med Regionsamverkan Sydsverige hölls även ett 

seminarium under Almedalsveckan om regionernas roll i Sverige. 

Ekonomin är fortsatt en utmaning i Region Kalmar län. Verksamheten arbetar hårt för att hitta 

nya lösningar, utveckla nya arbetssätt, effektivisera och minska kostnaderna för hyrpersonal. 

Inom den regionala verksamheten är infrastrukturen en fortsatt utmaning. Vi arbetar aktivt för att 

bibehålla våra objekt i den nationella planen och fortsätta påverkansarbetet gentemot regeringen 

och Trafikverket. En viktig fråga är att säkerställa att våra tågbanor når det nya stationsläget i 

Linköping. Busstrafiken har fortsatt ekonomiska utmaningar. Vi arbetar med att minska 

underskotten och skapa en långsiktig hållbar kollektivtrafik. Vi förbereder nu också nästa stora 

bussupphandling. 

Trots ett ekonomiskt utmanande år så är vi stolta över de resultat som regionens verksamhet har 

uppnått. I Kalmar län har vi fortfarande Sveriges nöjdaste patienter. Vi kommer att fortsätta 

arbeta för att utveckla länets hälso- och sjukvård, kollektivtrafik, kultur och regional utveckling. 

 

Kalmar den 7 februari 2025 

Mattias Adolfson     

Gruppordförande regiongruppen  
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Länsriksdagsgruppens berättelse  
Partidistriktets riksdagsledamöter är Lena Hallengren, Laila Naraghi och Tomas Kronståhl. Björn 

Petersson började tjänstgöra i riksdagen under hösten på grund av Tomas Kronståhls 

sjukskrivning. Under året som gått har ledamöterna genomfört olika former av påverkansarbete. 

De har skrivit debattartiklar, skriftliga frågor till regeringen och aktivt deltagit i debatter.  

En mängd verksamhetsbesök har genomförts runt om i partidistriktet. Verksamhetsbesöken har 

skett på såväl statlig som regional och kommunal verksamhet, men också privata företag i en 

mängd olika branscher.  

Ledamöterna har deltagit i de kampanjer som varit under året, de har varit med vid torgmöten, 

marknader och dörrknackningar. Under året låg störst fokus på EU valrörelsen där ledamöterna 

deltog aktivt ute i arbetarekommunerna inför, under och efter valrörelsen.  

I början på 2025 så hade ledamöterna en kickoff innan riksdagens öppnande där man gjorde upp 

arbetsformer och planerade verksamhet det kommande året tillsammans med partidistriktets 

kansli.  

Man har också medverkat som föreläsare vid studier arrangerade av partidistriktet. Något som vi 

märker är väldigt uppskattat av deltagarna.  

Under året som gått så har ledamöterna fått ett gott genomslag i media. Samtliga ledamöter har 

under året gjort utspel i media som tagits väl emot.  
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SSU i Kalmar län  
Verksamhetsåret 2024 började med distriktsårskonferensen den 9:e mars. Där valdes Simon 
Josefsson till ny distriktsordförande, Viggo Kaliff valdes till ny kassör och till ledamöter valdes 
Ale Grankrona, Ebba Adolfsson, Mathilda Bernat och Mirna Obeid. Under årets gång gjordes en 
del förändringar i styrelsens sammansättning, Viggo Kaliff och Mirna Obeid avgick under året 
och istället valdes Julia Persson och Rasmus Nyberg in som ledamöter. 

Verksamhetsåret har varit en blandning mellan motgångar och framgång. Störst fokus låg på EU 
valrörelsen. SSU-distriktet försökte bemanna alla de skoldebatter som var i länet. Vi märke en 
positiv attitydförändring gentemot oss ute på skolorna än den vi mötte under valrörelsen 2022. 
Medlemsvärvningen gav mer att önska men som helhet gjorde vi en godkänd valrörelse.  

Vi har haft en aktiv studieverksamhet i distriktet. Vi har ett väldigt gott samarbete med de andra 
SSU distrikten i södra Sverige som vi numera bedriver en stor del av studierna gemensamt med. 
Våra medlemmar har fått åka på studieresa till Utøya med AUF, deltagit på nyårskurserna på 
Bommersvik och andra utbildningsinsatser. 

Verksamhetsåret var präglat av att vi inte hade någon anställd under större delen av året. Efter en 
lång rekryteringsprocess anställde vi Viggo Kaliff som ny distriktsombudsman. Skillnaden mellan 
att ha en anställd och inte ha en anställd såg vi direkt, inte minst i medlemsvärvningen som ökade 
betydligt under årets sista 2 månader.  

SSU-distriktet har under året bedrivit en aktiv opinionsbildning i media, under året har vi fått 
flertalet debattartiklar publicerade i tidningar runt om i länet.  

Stoltast är vi över vår klubb i Hultsfred som funnit nytt liv och återigen blivit aktiv. Vi har ett 
problem med inaktiva klubbar i länet, därför är det otroligt värdefullt att vi nu har en aktiv 
verksamhet som kan stå på egna ben i norra länet.  

   

Simon Josefsson, distriktsordförande 
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S-kvinnor i Kalmar län 
Det finns 7 klubbar: Västervik, Fliseryd, Borgholms röda bönor, Södra Öland, Kalmar, 
Oskarshamn, Emmaboda. 

Styrelsen: 

Catrin Alfredsson, Ordförande 
Pernilla Andersson, Vice ordförande 
Ewa Klase, Kassör 
Eva Pohl 
Ewa Ståhl 
Louise Bergstedt 
Lena Åsberg 

Ersättare: 
Kicki von Reis 
Inger Sundbom 
Gunilla Ekström 
Vakant 

Verksamhet 2024 

8 mars uppmärksammades med en tidningsartikel om lika lön över hela arbetspasset. Årsmötet 
hölls i Oskarshamn 7/4 Gäst på mötet var vår förbundsordförande Annika Strandhäll. Flertalet 
tidningsartiklar och debattartiklar har spridits i länet. 

Olika sociala medier har spridits på Facebook och Instagram. Vi har haft ett medlemsmöte med 
temat rosor hos Carina Adolfsson Elgestam i Färjestadenden 31 augusti. Det bjöds på vackert 
väder och samtal om rosor och hennes tid i riksdagen. Mycket trevligt. 

Medlemsutbildning har det varit en under året och den genomfördes fysiskt i Kalmar.I november 
var det åter igen ”En vecka fri från våld” där deltog vi S-kvinnor på olika sätt i länet. 

Slutord 

S-kvinnor är socialdemokratiska feminister som ställer klasskamp, kvinnokamp och antirasistisk 

kamp sida vid sida. 

En jämställd värld är möjlig! 

S-kvinnor Kalmar län, 2024  

Catrin Alfredsson, Ordförande  
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Socialdemokrater för Tro- och Solidaritet i 
Kalmar län 
Kalmar Läns distriktet för Socialdemokrater för Tro och Solidaritet var under året organiserade i 
grupp i Oskarshamn. Grupperna i Tjust, Mönsterås, Hultsfred, Kalmar och Nybro har inte valt 
styrelser, Kontaktmän upprätthåller kontakten, och medlemmarna är direktanslutna till distriktet.  
 

Distriktsstyrelsen har varit sammansatt av Leif Brandt Vetlanda ordförande. Veronica Brandt 
sekreterare. Leif Brandt har fungerat som kassaförvaltare, då ingen kassör kunnat väljas och vice 
ordförande har varit Antti Akkanen, Kalmar, samt av ledamoten Per-Inge Malmgren Västervik. 
Ersättare har varit Evy Annér och Laila Naraghi, Oskarshamn. Distriktets arbete har under året 
inriktats på av förbundets aktualiserade aktiviteter.  
 
Socialdemokrater för Tro och Solidaritet som är det namnet på förbundet, som betyder att vårt 
arbete öppnas för, och välkomnar som medlemmar, troende ur andra trosinriktningar. Beslutet har 
inneburit större öppenhet och namnet speglar även att förbundet är ett mer modernt förbund. 
Partidistriktet höll sin distriktskongress i Nybro, där Björn Petersson var STS distriktets 

representant. Han framförde en hälsning från STS distriktet. Distriktets ordförande Leif Brandt 

och Veronica Brandt medverkade på förbundets förbundskongress i Kista, Stockholm under 

månadsskiftet augusti/september månad. Där distriktet hade 4 motioner att bevaka, dessutom så 

anordnades en manifestation om situationen i Gaza. Laila Naraghi och Tomas Kronstål är 

ledamöter i Sveriges Riksdag, som STS:are från vår region, samt som förste ersättare i Riksdagen 

Björn Petersson. 

 

Distriktet hade vid årsskiftet 30 medlemmar. De flesta medlemmar är direkt anslutna till 

distriktet, som enskilt anslutna medlemmar. 

 

Kalmar län i mars 2025. 

 

Leif Brandt         Veronica Brandt        Antti Akkanen       Per-Inge Malmgren     
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Rapport från stiftsgruppen i Växjö stift 
Nomineringsgruppen Socialdemokraterna är med och styr kyrkans verksamhet på nationell nivå 
och i Växjö stift samt i många av stiftets församlingar. Under 2025 är det kyrkoval och vi går in i 
valrörelsen med mod och tillförsikt att vi socialdemokrater gör skillnad inom kyrkan genom att 
stå upp för folkkyrkan, en kyrka som välkomnar alla oavsett var vi befinner oss på trons väg. Vi 
står upp mot de högerkonservativa krafter som inte vill att vi ska vara en öppen folkkyrka. 
 
Stiftsfullmäktige beslutade vid budgetsammanträdet att Växjö stift att under tre år avsätta 13 
miljoner till insatser för klimatet. Klimatomställningen är inte en fråga som kan skjutas på 
framtiden, klimatförändringarnas effekter är kännbara redan idag. Vi behöver agera och vi 
behöver göra det nu. Syftet med satsningen är att under 2025-2027 göra insatser för att uppnå 
målen i Svenska kyrkans färdplan för klimatet. Detta innebär att Svenska kyrkan ska uppnå 
klimatneutralitet i den egna verksamheten, lyfta andliga och existentiella aspekter av 
klimatförändringarna och verkar för klimaträttvisa i ord och handling. 
 
Under sommaren 2025 kommer biskopsgården Östrabos framsida utgöra scenen för Tegnér 
spelet! Esaias Tegnér var biskop i Växjö 1824-1846 och 9 gratis-föreställningar kommer att ges i 
slutet av juli och en bit in i augusti. En satsning där stiftsstyrelsen avsatt medel för så att 
föreställningen kan sättas upp i Linneateaterns regi. Biskop Fredrik har under våren haft tre 
månaders fördjupningstid i Taizé och under den tiden ledde förste vice ordförande Anton V 
Härder (S) stiftsstyrelsens arbete. 
 
I kyrkomötet har stiftets fyra S-ledamöter deltagit i arbetet under året. Ett särskilt viktigt beslut 
togs på höstens möte om att införa en 2 % spärr i valet till kyrkomötet. Detta kommer innebära 
att det blir tydligare arbete bland annat i utskotten då alla nomineringsgrupper kommer ha platser. 
Det kommer dock bli färre nomineringsgrupper som kommer in i kyrkomötet. 
Marie Johansson är ordförande i demokratiutredningen i Svenska Kyrkan. Den ska lämna rapport 
och förslag till kyrkomötet i november 2026.  
 
Marie Johansson 
Socialdemokratiska stifts- och kyrkomötesgruppen 
I Växjö stift 
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Rapport från s-gruppen i stiftsfullmäktige 
Linköpings stift  
Den socialdemokratiska gruppen i stiftsfullmäktige består av 17 ordinarie ledamöter samt 
8 ersättare. Gruppen har representanter från Östergötlands, Jönköpings och Kalmar läns 
partidistrikt.  
  
Stiftsfullmäktige sammanträder tre gånger per år, två möten för budgetbehandling på hösten samt 
ett vår-/försommarmöte för verksamhetsberättelse och årsredovisning. Stiftsfullmäktige liksom 
de flesta andra fullmäktigen beslutar huvudsakligen i mål, strategi, val- och budgetfrågor. 
 
Den socialdemokratiska gruppen i stiftsfullmäktige sammanträder tre gånger per år. Detta i 
samband med stiftsfullmäktigemöten.  
  
Socialdemokraterna har valteknisk samverkan med ett antal nomineringsgrupper för att 
säkerställa inflytande och representation i de styrande organen. 
  
Viktiga händelser under året: 

• Arbetet med en ekonomiskt hållbar organisation fortgår, bl.a. genom att stimulera till 
samarbete mellan Gransnäs ungdomsgård, Vårdnäs stiftsgård, Vadstena folkhögskola och 
Pilgrimscentrum. 

• Ett strategiskt styrdokument för stiftsstyrelsen 2023 - 2026 har tagits 
fram och implementering av årsvisa verksamhetsplaner sker för närvarande. Ett arbete 
med att begränsa antalet fokusområden pågår. 

• Ett arbete har gjorts för att stärka beredskapen i händelse av oförutsedda kriser och krig. 

• Anpassning till Svenska kyrkans färdplan för klimatet. 

• Förberedelser inför kyrkovalet 2025. 
  
Socialdemokraterna i stiftsfullmäktige och stiftsstyrelsen är drivande och arbetar aktivt för att 
värna om en öppen och demokratisk folkkyrka. 
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13. Val av distriktsstyrelse samt revisorer 
Ordförande tillika VU-ledamot (2 år) 
Valberedningen föreslår distriktskongressen att välja: 
 
Anders Henriksson, Kalmar (omval) 
 
Fem ledamöter i distriktsstyrelsen (2 år) 
Valberedningen föreslår distriktskongressen att välja: 
 
Robert Rapakko, Mönsterås (omval) 
Björn Petersson, Torsås (omval) 
Martina Aronsson, Nybro (omval) 
Alexandra Svensson, Hultsfred (nyval) 
Eva Kindstrand Ströberg, Vimmerby (nyval) 
 
Övrigt nominerade: 
 
Laila Naraghi, Oskarshamn 
Rosie Folkesson, Hultsfred 
Michael Ländin, Kalmar 
 
Tre ledamöter i VU (1 år) 
Valberedningen föreslår distriktskongressen att välja: 
 
Lena Hallengren, Kalmar (omval) 
Angelica Katsanidou, Överum (omval) 
Anton Sejnehed, Oskarshamn (omval) 
 
Fem ersättare i distriktsstyrelsen (1 år) 
Valberedningen föreslår distriktskongressen att välja: 
 
Michael Ländin, Kalmar (omval) 
Tobias Fagergård, Nybro (omval) 
Laila Naraghi, Oskarshamn, (omval) 
Marcus Fridlund, Västervik (omval) 
Lejla Radovic, Mönsterås (nyval) 
 
Övrigt nominerade: 
 
Alexandra Svensson, Hultsfred 
Rosie Folkesson, Hultsfred 
David Fernhed, Vimmerby 
Michael Granstedt, Färjestaden 
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Revisorer 
 
Tre ordinarie revisorer (1 år) 
Valberedningen föreslår distriktskongressen att välja: 
 
Michael Granstedt, Färjestaden, sammankallande (omval) 
Ylva Hällblad, Kalmar (omval) 
Anne Ivholm, Torsås (omval) 
 
Övrigt nominerad: 
 
Pernilla Andersson, Kalmar 
 
Tre ersättare (1 år) 
Valberedningen föreslår distriktskongressen att välja: 
 
Owe Kåreberg, Mönsterås (omval) 
Diana Bergeskans, Högsby (omval) 
Pernilla Andersson, Kalmar (nyval) 
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Motioner 
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1 - En socialdemokratisk kollektivtrafikpolitik  
(från Oskarshamns ak) 

Föredragande: Björn Petersson 

Utan kollektivtrafiken stannar ekonomin. Kollektivtrafiken har stor betydelse för många 

människors vardag men även för landets ekonomi och tillväxt. Särskilt viktig är kollektivtrafiken 

för välfärds- och industriarbetare som utgör en stor del av kollektivtrafikens resandeunderlag. 

Samtidigt har de senaste årens inflation kombinerat med förändrade resvanor efter pandemin lett 

till att arbetare får bära en större del av kollektivtrafikens finansiering – både genom 

biljettförsäljningen och regionskatten. Ökande kostnader kombinerat med minskade intäkter har 

också inneburit att flera kollektivtrafikmyndigheter skurit ner på trafiken med resultatet en sämre 

och dyrare trafik för de som är beroende av den.  

Enligt Svensk Kollektivtrafiks undersökningar anser 83 % att samhället bör satsa mer på 

kollektivtrafiken samtidigt som ett förbättrat, mer prisvärt trafikutbud är ett tungt argument för 

bilister som funderar på att resa mer kollektivt. Svenska kommuner och regioner har under de 

senaste åren gjort omfattande satsningar på att utveckla kollektivtrafiken, framför allt i de stora 

stråken. Detta har lett till stora resandeökningar och en överflyttning från bilåkande till kollektivt 

resande. Sedan regeringsskiftet 2022 har flera reformer däremot ökat bilens attraktivitet och gjort 

kollektivtrafiken mindre konkurrenskraftig.  

Under andra halvan av 90-talet började kollektivtrafiken i allt större utsträckning upphandlas av 

privata utförare. Sedan dess har vi fått mer trafik, en mer miljövänlig trafik, men tyvärr på 

bekostnad av personalens arbetsmiljö. Många kollektivtrafikrelaterade jobb präglas av osäkerhet 

kring arbetstider, villkor och brist på så väl inflytande som ledarskap. Detta är ett problem som 

arbetsmarknadens parter behöver lösa, men även kollektivtrafikmyndigheter kan bidra genom att 

ställa arbetsmiljörelaterade krav i upphandlingar. Även den nationella nivån behöver bidra genom 

att göra detta enklare i upphandlingslagstiftningen, och i EU behöver lagstiftningen ändras så att 

det blir möjligt att ställa krav på kollektivavtal.  

Ytterligare en viktig fråga handlar om kollektivtrafikens utveckling där många 

kollektivtrafikmyndigheter nu prövar nya trafikupplägg samtidigt som teknikutvecklingen går i en 

rasande fart och autonoma fordon kommer allt närmre verkligheten. Det är viktigt att 

utvecklingen utgår från en vision om vilket samhälle det är vi vill bygga och vad kollektivtrafiken 

ska bidra med i detta, snarare än att teknikutvecklingen i sig är utgångspunkten för den fortsatta 

utvecklingen. Staten bör därför i nära samarbete med regionerna samordna arbetet med 

kollektivtrafikens utveckling.  

Slutligen är det viktigt att hävda kollektivtrafikens betydelse för social rörlighet. Kollektivtrafiken 

är en samhällsservice och går inte att se som vilken tjänst som helst. En god tillgänglighet 

behöver finnas även utanför de stora stråken där trafiken har möjlighet att bära sina egna 

kostnader. Satsningar på kollektivtrafiken är över lag god fördelningspolitik och särskilt viktigt för 

både ungdomars och socioekonomiskt utsatta gruppers rörlighet. Den särskilda kollektivtrafiken 

är en del i detta där den föregående regeringen genom SOU 2018:58 presenterade ett väl avvägt 

förslag som tyvärr inte ännu genomförts.   

Mot denna bakgrund ser vi ett behov av en progressiv socialdemokratisk politik som ökar 

kollektivtrafikens attraktivitet och tillgänglighet. Utgångspunkten bör vara att fler ska resa 

kollektivt och att nöjdheten ska öka genom att fler betalar mindre snarare än att färre betalar mer. 
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Samtidigt behöver personalens villkor förbättras och förutsättningarna bli mer lika över landet. 

Kollektivtrafiken ska göra livet lättare för invånare i hela landet och bidra till ett hållbart samhälle 

ur ekologiskt, socialt och ekonomiskt perspektiv.  

Förslag till beslut 

Socialdemokraterna ska verka för att: 

1. Lyfta behovet av en nationell kollektivtrafikpolitik och ta ett finansiellt ansvar för 

kollektivtrafikens finansiering för att möjliggöra ett högre tempo i omställningen till ett 

hållbart transportsystem.  

2. Ta fram en nationell kravställning för att säkerställa en god arbetsmiljö i upphandlad 

trafik.  

3. Ge lämplig statlig myndighet i uppdrag att samordna de regionala 

kollektivtrafikmyndigheternas utvecklingsarbete.  

4. Modernisera lagstiftningen om den särskilda kollektivtrafiken, det vill säga i linje med 

SOU 2018:58 (Särskilda persontransporter – moderniserad lagstiftning för ökad 

samordning).  

Peter Wretlund 

Oskarshamns arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 2 december 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 1 

Kollektivtrafik är för många en förutsättning i vardagen för att ta sig till jobb, skola och 

fritidsaktiviteter. Men var man bor, vilka tider man vill resa och vilka ekonomiska förutsättningar 

man har spelar roll om kollektivtrafiken är ett reellt alternativ.  

Avstånd och befolkningstäthet spelar rimligtvis viss roll för turtäthet och kollektivtrafiknärvaro, 

men får inte vara avgörande för om kollektivtrafiken kan nyttjas eller inte. Här kommer 

samhällsintresset in för att minska trängsel och/eller nå klimatmålen.  

Distriktsstyrelsen ser liksom motionären ett behov av en nationell samsyn gällande 

kollektivtrafikpolitiken och tror att en nationell kravställning skulle kunna bidra till en god 

arbetsmiljö i upphandlad trafik. 

Däremot menar distriktsstyrelsen att kollektivtrafiken planeras bättre regionalt, att behoven är 

lättare att ta till sig och att beslutsfattare är lättare att komma i kontakt med om besluten fattas 

regionalt.  

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

Att avslå att-sats 1 

Att bifalla att-sats 2,3,4  
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2 – Kalmar län ska bidra till den gröna omställningen  
(från Oskarshamns ak) 

Föredragande: Martina Aronsson 

Oskarshamns kommun har sedan 1960-talet tagit ett stort ansvar för Sveriges energiförsörjning. 

Sveriges första kommersiella kärnkraftverk av typen lättvattenreaktor byggdes på 

Simpevarpshalvön i Oskarshamn. Byggstarten var 1966. Därefter har ytterligare två 

konventionella reaktorer byggts i Oskarshamn och tagits i drift. 2015 beslutade OKGs ägare att 

avveckla de två äldsta reaktorerna. Nedmonteringen pågår. 

Oskarshamns kommun har också tagit ett stort ansvar i arbetet med att det använda kärnbränslet 

ska kunna tas om hand. I Oskarshamns kommun finns mellanlagret CLAB där Sveriges använda 

kärnbränsle mellanlagras i väntan på att det ska kunna slutförvaras. Slutförvaringen ska ske i 

Östhammars kommun. 

Oskarshamn – kommunen med energi, ska bidra till den gröna omställningen i Sverige – och vill 

göra det i nära samverkan med så väl kringliggande kommuner samt regionen som lärosäten och 

näringslivet. Tillsammans kan vi göra stor skillnad.  

KÄRNKRAFT 

Sverige prognosticerar för ett markant ökat elbehov. Bakgrunden till det prognosticerade behovet 

är elektrifieringen av industrin och transportsektorn, som behöver genomföras för att ersätta 

fossila bränslen, ger en kraftigt ökad efterfrågan. 

Oskarshamns kommun ska ta sitt ansvar i omställningen, precis som vi har gjort sedan 1960-talet. 

Oskarshamn är en kommun som har lång och gedigen erfarenhet och kunskap av att arbeta med 

energifrågor och då särskilt med kärnkraft. I Oskarshamns kommun finns det en stolthet och 

trygghet kopplat till kärnkraften hos merparten av invånarna. Det finns en folklig acceptans för 

kärnkraftverk på Simpevarpshalvön. 

Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun har haft hållningen att om det ska byggas ny 

kärnkraft så är vi beredda att ta ansvaret igen. Det är en hållning som vi fortsatt står upp för. I 

Oskarshamns kommun finns erfarenhet, kompetens och på Simpevarpshalvön finns 

infrastrukturen. En byggnation av kärnkraft ska inte drivas och finansieras av kommunen. Det är 

ett ansvar för andra aktörer. Oskarshamns kommun ska fokusera på de delar som avser 

granskning, tillstånd och samhällsplanering.  

För oss är det också självklart att Oskarshamns kommun återigen ska vara en aktiv part i arbetet 

med att förvara det använda kärnbränslet som uppstår vid drift av nya kärnkraftverk. För att 

Oskarshamns kommun ska kunna vara en aktiv part krävs också att bidrag till arbetet ges via 

Kärnavfallsfonden på så sätt som har skett historiskt. 

Kärnkraften i Oskarshamn har haft stor regional betydelse. Det är fortsatt angeläget med god 

samverkan mellan kommunerna i länet kring kärnkraften samt på regional nivå.  

VINDKRAFT 

Oskarshamns kommun har idag inga vindkraftverk. Oskarshamns kommun har vid två tillfällen 

valt att avstå från att använda det kommunala vetot för etablering av vindkraft. Trots detta har 

ingen vindkraft etablerats i kommunen. 
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Oskarshamns kommun har under det senaste året fått flera frågor om vindkraftsetableringar. 

Ingen av intressenterna har kommit tillräckligt långt för att frågan om det kommunala vetot har 

varit aktuellt. De två vindkraftsetableringar som har kommit längst är en landetablering i 

Bråbygden och en havsetablering i Östersjön mellan Simpevarp/Figeholm och Byxelkrok. 

Oskarshamns kommun har en vindbruksplan som antogs 2011-03-07 av kommunfullmäktige. 

Vindbruksplanen omfattar endast det geografiska området väster om E22an. I vindbruksplanen 

beskrivs stora verk med en tornhöjd om 125 meter och en totalhöjd på cirka 170 meter. 

De vindkraftsverk som idag planeras för har en betydligt högre totalhöjd. De landbaserade är 

cirka 270 meter och det havsbaserade cirka 350 meter. 

Den folkliga acceptansen för vindkraftsparker är låg, särskilt i de områden som berörs av en 

etablering. I takt med att verken blir större så ökar också antalet personer som berörs av varje 

etablering. 

Vid etablering av vindkraft är det inte ovanligt att markägaren där vindkraftsverken byggs är 

positiv till byggnation, men att närboende är mer skeptiska. Det är tex fallet i Bråbygden samt i 

flera fall i Mönsterås kommun. 

Oskarshamns kommun har en struktur som innebär att det är få områden i kommunen som inte 

angränsar till en bostadsbebyggelse. Vid krav om att vindkraft inte får etableras närmare än tex 5 

km från närmaste bebyggelse så är det få områden som möjliggörs. 

Sverige behöver alla energislag och dessa ska inte ställas emot varandra, men alla energislag kan 

inte byggas över allt. Vi ser att Oskarshamns kommun kan ta ansvar för storskalig produktion av 

kärnkrafts- och solcellsel. Oskarshamns kommun ska inte säga ja till vindkraftsproduktion som 

har en stor påverkan på samhället, närmiljön och livskvalitén för människor i kommunen.  

Då vår kommun gränsar till flera andra kommuner, och detta är frågor som berör många, är vi 

därutöver måna om god kommunsamverkan kring detta. Här bör vi kunna ta steg framåt 

tillsammans för att ytterligare vässa vår beredskap och stötta varandra. Det torde också gälla 

andra delar av länet.  

ENERGIEFFEKTIVISERING 

Vi ser att Oskarshamns kommun kan göra mer när det kommer till att energieffektivisera sin 

verksamhet och sina fastigheter. 

Oskarshamns kommun har avsatt medel för byggnation av solceller, energieffektivisering i 

fastigheter och utbyte till ledbelysning i gatubelysningen. Det är ett arbete som behöver fortsätta 

och växlas upp. 

Oskarshamns kommun har också gett det kommunala bostadsbolaget Byggebo i uppdrag att 

inventera sina fastigheter för att se över möjligheterna för solceller. Efter inventeringen behöver 

arbetet gå vidare med att förverkliga installation av solceller.  

Socialdemokraterna vill att Oskarshamns kommun i dialog med Oskarshamn Energi ska ta fram 

en solcellsplan. I planen ska kommunen beskriva förutsättningarna för etablering av 

solcellsparken och var det är lämpligt att etablera dessa utifrån ledningsstruktur och övrig 

samhällsplanering. 

Motsvarande satsningar bör också göras på regional nivå kring energieffektiviseringar och 

möjligheten till utökad eltillförsel från solceller.  
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Med anledning av ovanstående yrkar vi:  

1. Att ska det byggas ny kärnkraft i Sverige så ska Socialdemokraterna i Kalmar län verka för 

Oskarshamn som plats för detta, vilket omfattar så väl plats för elproduktion som för 

arbetet med förvaring av använt kärnbränsle. 

2. Att Socialdemokraterna i Kalmar län ska ta initiativ till samverkan mellan länets 

kommuner kring frågor som rör vindkraft, inklusive etableringar och lokal förankring.  

3. Att Socialdemokraterna i Kalmar län ska ta initiativ till en plan för ytterligare 

energieffektiviseringar inom Region Kalmar län och förverkligandet av detsamma.  

4. Att Socialdemokraterna i Kalmar län ska ta initiativ till en inventering av sina fastigheter 

för att se över möjligheterna till solceller och hur det därefter kan realiseras.  

5. Att Socialdemokraterna i Kalmar län tar initiativ till att Region Kalmar län tar fram en 

solcellsplan och förverkligandet av densamma. 

6. Att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och 

sänder den vidare till Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktskongress.  

 

Laila Naraghi 

Andreas Erlandsson 

Oskarshamns arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 2 december 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 2 

Motionärerna lyfter flera centrala frågor som är viktiga både för vår region och för Sverige som 

helhet.  Vi delar motionärernas engagemang för hållbarhet och ser positivt på de förslag som 

syftar till att stärka länets roll i den gröna omställningen. 

Vi instämmer i vikten av att Oskarshamn ska vara en fortsatt nyckelaktör inom svensk kärnkraft. 

Med lång erfarenhet, teknisk kompetens och en infrastruktur som redan finns på plats har 

Oskarshamn utmärkta förutsättningar för att bidra till både elproduktion och förvaring av använt 

kärnbränsle. Med tanke på Sveriges ökande elbehov, som drivs av elektrifieringen av industrin 

och transportsektorn, ser vi det som självklart att Oskarshamn får en central roll i detta. 

Vidare anser vi att samverkan mellan länets kommuner kring vindkraft är avgörande. En 

gemensam planering och dialog kan skapa förutsättningar för hållbara etableringar och säkerställa 

en god lokal förankring. Vindkraftens utveckling måste ske med hänsyn till lokala förhållanden 

och invånarnas synpunkter, och vi välkomnar initiativ som stärker detta samarbete. 

Gällande energieffektivisering och solceller arbetar Region Kalmar län redan aktivt med dessa 

frågor. Den antagna Energieffektiviseringsplanen 2023–2030 innehåller konkreta åtgärder för att 

minska regionens energianvändning och samtidigt öka produktionen av förnybar energi, särskilt 

genom solceller. Regionen har genomfört omfattande installationer av solceller på sina 

fastigheter, och nyligen invigdes en solcellsanläggning på parkeringen vid Oskarshamns sjukhus. 

Nästa projekt är att installera solceller vid Västerviks sjukhusparkering. 
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Inventeringar av regionens fastigheter har redan genomförts. Solceller och andra 

energieffektiviseringsåtgärder är en viktig del i regionens arbete och inkluderas i regionens 

övergripande strategiska planering.  

Motionen lyfter fram vikten av att Kalmar län fortsätter vara en ledande aktör inom den gröna 

omställningen, och vi delar detta engagemang. Vi bifaller därför motionens första två att-satser 

och besvarar övriga med hänvisning till det pågående arbetet som redan genomförs inom Region 

Kalmar län. 

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

Att bifalla att-sats 1 och 2 

Att besvara att-sats 3–5 
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3 – Förbättra mödrahälso- och förlossningsvården till 
skydd för födande kvinnor och nyfödda barn  
(från Oskarshamns ak) 

Föredragande: Angelica Katsanidou 

Sveriges kommuner och regioner (SKR) genomför sedan några år tillbaka Graviditetsenkäten 

som är en unik enkät med mått som följer kvinnornas upplevelse av sin hälsa och deras 

erfarenheter av vården under graviditet, förlossning och tiden därefter. Kombinerat med det 

nationella kvalitetsregistret för mödrahälsovård, fosterdiagnostik (KUB) och förlossningsvård – 

Graviditetsregistret – finns enligt SKR goda förutsättningar att följa upp vårdens resultat. 

Tidigare i år gav organisationen ut rapporten ”Graviditetsvårdkedjan och kvinnors hälsa. 

Kvinnors upplevelser och medicinska utfall 2023”. I rapporten framgår att mödrahälso- och 

förlossningsvården på de flesta områden haft en positiv utveckling över tid, samtidigt som vissa 

viktiga förbättringsområden kvarstår. I förordet skriver SKR:s samordnare för satsningen:  

”Med underlaget vill SKR öka kunskapen om vårdens kvalitet ur kvinnornas perspektiv. Vår 

förhoppning är att det kan inspirera verksamheter att analysera sina egna resultat som grund för 

det systematiska förbättringsarbetet.”   

Med avstamp i detta, och behovet av att fortsätta det systematiska förbättringsarbetet inom 

mödrahälso- och förlossningsvården är det angeläget att ta till sig av också forskningen på 

området.  

Nyligen presenterades i Dagens Nyheter (9/9-24) information från en stor forskningsstudie om 

födande kvinnors situation under förlossningen och förlossningsvårdens bemötande av dem. 

Frågorna berör också huruvida den nya patientlagen efterlevs i vårdens bemötande av gravida 

och födande kvinnor.  

Åtta av tio kvinnor som föder barn är nämligen med om ingrepp under förlossningen som de inte 

har gett sitt samtycke till, visar forskningen. Det bryter mot patientlagen och gör födande onödigt 

otrygga. En av forskarna bakom studien, universitetsbarnmorskan Cecilia Häggsgård, säger i 

artikeln: ”Vi barnmorskor måste involvera kvinnorna mer.” 

Hon är barnmorska vid Skånes universitetssjukhus, och delar sin tjänst mellan forskning och 

arbete på förlossningen. I artikeln berättar hon att informerat samtycke seglat upp som en allt 

viktigare fråga inom förlossningsvården. Hon beskriver en ökad medvetenhet bland kollegorna 

som bland annat beror på att fler kvinnor som föder barn har börjat kräva mer inflytande över 

sin egen förlossning. 

Barnmorskan och forskaren säger vidare i artikeln: ”Tidigare har vi kanske inte riktigt förstått hur 

viktigt det här är när vi jobbat efter våra rutiner och tänkt att vi gör det bästa för kvinnan.” 

I artikeln framgår att frågan om samtycke har hamnat mer i fokus också beror på den nya 

patientlagen som började gälla 2015. Den förtydligar att vårdpersonal är skyldig att inhämta 

samtycke innan olika vårdåtgärder utförs och att patienter ska kunna göra informerade val. Men 

granskningar gjorda av bland annat Myndigheten för vård och omsorgsanalys har visat att lagen 

inte efterlevs i tillräckligt stor utsträckning. 
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Samma sak visar den forskningsstudie som publicerades i somras. Där uppgav så många som 8 av 

10 kvinnor att de har varit med om interventioner under sin förlossning som de inte har gett sitt 

samtycke till.  

Studien fokuserar på förlossningens sista del som kallas för utdrivningsskedet. I tidningsartikeln 

framgår att exempel på ingrepp är vaginala undersökningar då barnmorskan känner med 

fingrarna hur långt ner i förlossningskanalen som barnet har kommit. I listan av åtgärder finns 

också klipp, tappning av urin, varma handdukar mot mellangården och något som kallas för 

levatorpress. Det är när barnmorskan har sina fingrar i vaginan och ber kvinnan krysta i riktning 

mot fingrarna. 

I studien ingår också ovanligare ingrepp som yttre press. Det innebär att barnmorskan forcerar ut 

barnet genom att lägga sin arm på magen och trycka. Enligt gällande riktlinjer bör den här 

metoden inte användas eftersom det ökar risken för skador på mammans underliv. Metoden har 

inte heller någon bevisad positiv effekt, berättar barnmorskan och forskaren Cecilia Häggsgård, i 

intervjun. Ändå har fem procent av kvinnorna i studien angett att de har varit med om yttre 

press. Majoriteten av dem hade inte gett sitt samtycke. 

Sedan januari 2023 pågår ett rättsfall som handlar om just yttre press och bristen på samtycke. En 

mamma från Lund har med hjälp av Centrum för rättvisa stämt Region Skåne för brott mot den 

grundläggande rättigheten att få bestämma över sin egen kropp. 

Ingreppet gjordes mot hennes vilja när hon födde barn 2017. Enligt artikeln hade kvinnan skrivit 

i ett förlossningsbrev att hon inte ville uppleva yttre press som använts vid hennes tidigare 

förlossning. Barnmorskan lade ändå armen på magen och tryckte. Både kvinnan och hennes 

partner protesterade. Barnet föddes med brutet nyckelben och mamman fick förlossningsskador. 

I tidningsartikeln säger kvinnans juridiska ombud Helena Myrin: ”Hon upplevde det som ett 

övergrepp.”  

I artikeln framgår att Region Skåne inte har gett någon förklaring till varför ingreppet användes. 

En oberoende medicinsk expert har i en utredning gjord av Regionernas ömsesidiga 

försäkringsbolag, Löf, konstaterat att det inte fanns någon medicinsk motivering till att forcera ut 

barnet med yttre press. 

Enligt tidningsartikeln så ställs födande kvinnors lagliga rättigheter på sin spets i stämningen mot 

Region Skåne, som gäller överträdelse av rätten till kroppslig integritet och fysiskt 

självbestämmande. Det här är rättigheter som skyddas av svensk grundlag och 

Europakonventionen. Som förtydligas i patientlagens skrivningar om samtycke. 

Tanken med den nya patientlagen var att öka patientens självbestämmande och delaktighet. 

Enligt Myndigheten för vård och omsorgsanalys är det otydligt vem som ansvarar för att 

patienternas rättigheter efterlevs och oklart vad som ska hända när lagen inte följs. 

Forskningsstudien som barnmorskan Cecilia Häggsgård arbetat med visar att kvinnor som får 

möjlighet att ge sitt samtycke till olika ingrepp under en förlossning får en bättre 

förlossningsupplevelse. Hon berättar i artikeln: ”En positiv upplevelse av förlossningen ger en 

bra start på föräldraskapet och kan påverka allt från amning till psykisk hälsa.” 

Alla interventioner som innebär att barnmorskan har sina fingrar i kvinnans vagina - exempelvis 

en vaginal undersökning - upplevdes som mer smärtsamma eller obehagliga av kvinnorna i 

studien som inte hade fått möjlighet att ge sitt samtycke.  
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”Kvinnorna som hade fått samtycka till allt kände sig starkare och mindre utlämnade. De hade 

fler positiva minnen, upplevde att barnmorskan förstod deras behov och kände sig tryggare.”, 

säger Cecilia Häggsgård vidare i artikeln. Kvinnor som inte hade fått samtycka till allt upplevde 

istället mer känslor av otrygghet, kontrollförlust och hade fler negativa minnen, enligt artikeln. 

Studien om samtycke inkluderar att 2200 kvinnor har svarat på frågor i en enkät om 

förlossningens slutskede, vilka interventioner som använts, om de fått ge sitt samtycke och hur de 

upplevt ingreppen. Studien ingick i ett större forskningsprojekt som undersökte om två 

barnmorskor i förlossningens slutskede minskar risken för bristningar. Den pågick mellan 2018 

och mars 2020 på fem svenska förlossningskliniker. Enkäten skickades ut en månad efter 

förlossningen och hade en svarsfrekvens på 78 procent. När kvinnorna i studien fick frågor om 

hur de upplevt sin förlossning blev svarsfrekvensen hög. Det visar hur viktigt det här är, säger 

Cecilia Häggsgård i artikeln. Hon är även involverad i andra projekt som ska förbättra födande 

kvinnors trygghet och delaktighet. Bland annat ett arbete som går ut på att en barnmorska följer 

kvinnan genom graviditet, födsel och eftervård.  

I artikeln intervjuas också barnmorskan och docenten Malin Edqvist som arbetar som 

omvårdnadsansvarig på Karolinska universitetssjukhuset. Enligt artikeln har hon länge funderat 

på varför samtycke och delaktighet kan vara svårt att få till i praktiken och ser 

förlossningsvårdens organisation som en förklaring. Många kvinnor kommer till förlossningen 

mitt i ett smärtsamt värkarbete. De träffar ny vårdpersonal som de inte har hunnit få någon 

relation till. Personal kan bytas ut mitt under intensiva delar av förlossningen. Maud Edqvist 

säger: ”Sammantaget försvårar det kommunikationen och utbytet av information.” 

I ett nystartat forskningsprojekt undersöker hon om det går att förbättra delaktigheten genom att 

göra den blivande mamman och hennes partner till en del av vårdteamet. Paret involveras i 

planering och beslut som dokumenteras på en whiteboardtavla, synlig för alla inne på 

förlossningsrummet, berättar Malin Edqvist i artikeln. Hon säger vidare: ”Majoriteten av alla 

situationer där samtycke ska inhämtas är inte akuta. Vi hinner oftast informera och berätta om 

alternativ. Det är viktigt för kvinnans skull och för att vi ska följa patientlagen.” 

Inom ramen för det systematiska förbättringsarbetet inom Region Kalmar län, och i ljuset av 

ovan nämnd forskning, är det angeläget att ytterligare prioritera mödrahälso- och 

förlossningsvården.  

Med anledning av ovanstående yrkar jag:  

1. Att Socialdemokraterna i Kalmar län i Region Kalmar län prioriterar ytterligare 

förbättringar inom mödrahälso- och förlossningsvården.  

2. Att Socialdemokraterna i Kalmar län tar initiativ till att Region Kalmar län gör en översyn 

kring bemötandet av gravida och födande kvinnor och bestämmelserna i patientlagen.  

3. Att Socialdemokraterna i Kalmar län tar initiativ till att alla kvinnor inom mödrahälso- 

och förlossningsvården i Region Kalmar län får möjlighet att inför, annars under, 

förlossningen ge sitt samtycke till olika ingrepp.  

4. Att Socialdemokraterna i Kalmar län tar initiativ till att alla gravida kvinnor inom 

mödrahälso- och förlossningsvården i Region Kalmar län får möjlighet att skriva 

förlossningsbrev och att rutiner införs för att patientlagen efterlevs.   
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5. Att Socialdemokraterna i Kalmar län tar initiativ till att Region Kalmar län ska erbjuda en 

mer sammanhållen förlossningsvård med ökad delaktighet för den gravida och födande 

kvinnan.  

6. Att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen.  

7. Att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun sänder motionen vidare till 

Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktskongress.  

8. Att Socialdemokraterna i Kalmar län antar motionen som sin egen.  

 

Laila Naraghi 

Oskarshamns arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 2 december 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 3 

Motionären lyfter oerhört viktiga frågor inte minst för enskilda patienter. Det av yttersta vikt att 

förlossningsvården håller en hög nivå för att trygga invånare och inte bidra till ett ytterligare 

minskat barnafödande. Att föda barn och bli förälder är en omvälvande händelse i livet. Från 

graviditetsbesked via MHV, förlossning och sedan livet som små barn och nyblivna föräldrar. 

Sverige är genom målmedvetet arbete ett av världens säkraste länder att föda barn i, vilket är 

viktigt att känna till som blivande föräldrar och som politiker. Många är de som besökt Sverige 

och ingått utbyte med den svenska förlossningsvården. Barnmorskor är en kompetent och 

avgörande yrkeskategori som bidragit till det. Generellt sett har vi även goda resultat i Region 

Kalmar län vad gäller nöjdhet både i vår egen uppföljning och i Graviditetsenkäten där omkring 

80% skattar förlossningsupplevelsen mellan 8 och 10 på en skala där 10 är högst.  

I Region Kalmar län arbetar vi kontinuerligt med att utveckla och förbättra vår verksamhet 

genom ett systematiskt förbättringsarbete under devisen ”Varje dag lite bättre – kraften hos 

många!”. Detta arbete är nära kopplat till kvalitets- och patientsäkerhetsfrågorna. 

Vår strävan är att skapa en stark patientsäkerhetskultur som genomsyrar hela organisationen. 

Genom ett målmedvetet och fokuserat arbete har vi redan nått flera viktiga mål inom 

patientsäkerhetsområdet. Ett tydligt exempel är att vi på detta sätt har lyckats minska antalet 

komplikationer vid förlossningar, särskilt när det gäller bristningar. 

Vad gäller yttre press används denna teknik inte i Region Kalmar län enligt ansvariga 

verksamhetschefer.  

Vaginalundersökningar är en avgörande del för att ta reda på vart barnet står i förlossningskanalen.  

Levatorpress undviks men kan behöva användas om kvinnan inte hittar krysttekniken, detta görs 

såklart i samråd med kvinnan.  

Patientlagen syftar till att stärka och tydliggöra patientens rätt till integritet, självbestämmande och 

delaktighet i sin vård. Inom förlossningsvården i Region Kalmar län arbetar vi aktivt för att 

säkerställa detta, bland annat genom vår rutin för förlossningsbrev. Genom denna rutin skapas en 
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tydlighet kring vad vården kan och inte kan erbjuda, vilket gör det lättare för blivande föräldrar 

att vara delaktiga i planeringen av sin förlossning. 

All vårdpersonal strävar efter att involvera föräldrarna i besluten och att så långt det är möjligt 

möta deras önskemål. Samtidigt måste vi vara medvetna om att en förlossning alltid innebär en 

viss risk för komplikationer, som i vissa fall kan vara akuta och livshotande. I sådana situationer 

är det vårdpersonalens ansvar att snabbt bedöma och genomföra nödvändiga åtgärder, även om 

det inte alltid finns möjlighet att inhämta samtycke i stunden. 

För att säkerställa patientens rätt till information är det dock av stor vikt att föräldrarna i 

efterhand får en tydlig genomgång av vad som skett under förlossningen. Detta bidrar till 

förståelse och acceptans och kan vara en viktig del av den efterföljande vården. 

Hur den löpande dokumentationens sker kan skilja sig rent tekniskt, ofta med hjälp av 

whiteboardtavla, men bedsiderapport sker i både Kalmar och Västervik vilket resulterar i att all 

överrapportering sker inne på rummet tillsammans med patienten och hennes partner. Det rör sig 

om dokumentation kring deltagarna i teamet runt den födande och också hur förlossningen 

fortskrider och planering framåt. Detta blir särskilt nödvändigt då arbetstidslagstiftningen (ATL) 

gör att verksamheten inte kan arbeta övertid på samma sätt som tidigare och kan få till följd att 

medarbetare byts under långa förlossningar.  

Under hösten 2025 planeras en utbildning i bemötandefrågor för medarbetarna på förlossningen. 

Därutöver sker i Region Kalmar län ständiga förbättringar. Inom förlossningsvården finns numer 

en nationell plan för graviditet, förlossning och tiden efter och ett riktat statsbidrag inom samma 

område. I den nationella planen ligger fokus på följande sex utvecklingsområden:  

1. Mer sammanhållen vårdkedja  

2. Stärkt vård till gravida och nyförlösta med särskilda behov 

3. Stärkt kompetensförsörjning  

4. Ökad tillgång till aktuell kunskap  

5. Mer samordnad och jämlik förlossningsvård  

6. Stärkt och utvecklad eftervård 

I linje med detta finns en överenskommelse mellan SKR och staten, ”En personcentrerad, 

tillgänglig och jämlik mödrahälsovård och förlossningsvård samt förstärkta insatser för kvinnors 

hälsa och inriktning för vård och behandling av sällsynta hälsotillstånd 2025”. Den täcker 

mödrahälsovård, förlossningsvård och kvinnors hälsa såväl som vård och behandling av sällsynta 

hälsotillstånd. Region Kalmar län arbetar ständigt för ytterligare förbättringar inom 

mödrahälsovården och förlossningsvården i linje med ovannämnda planer/överenskommelser.  

 

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

Att besvara att-sats 1, 2, 4, 5 och 6 

Att avslå att-sats 3 
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4 – CSNs inackorderingstillägg för gymnasiestudier på 
annan ort än hemorten  
(från Oskarshamns ak) 

Föredragande: Anton Sejnehed 

En elev vill gå en gymnasieutbildning, som inte finns i hemkommunen och söker då den i en 

annan kommun och blir antagen där. Avståndet mellan föräldrahemmet och skolan är för långt 

för att eleven ska kunna åka till och från skolan varje dag. 

Eleven studerar och bor på skolan. Eftersom det blir en extra kostnad för föräldrarna, så söker 

man inackorderingstillägg, som inte utgår från kostnaden för kost och logi utan utifrån avståndet 

mellan skolan och föräldrahemmet. I dagsläget är beloppet från 1.190:- till 2.350:- per månad. 

Kostnaden för kost och logi kan uppgå till det tredubbla.  Extra tillägg går att få, om familjen inte 

tjänar mer än 125.000:- före skatt för tiden 1/7-30/6.  

Så beloppet man får beror på avståndet mellan skolan och hemmet och inte på 

inackorderingskostnaden.  Det betyder, att elever med samma inackorderingskostnad, men med 

olika långt avstånd till föräldrahemmet, får olika belopp.  

Jag tycker, att det är olyckligt att föräldrarnas ekonomi ska hindra, att en elev kan gå en önskad 

gymnasieutbildning eller inte. När hemorten inte kan erbjuda den utbildning, som kan vara 

avgörande för elevens framtid, så får inte familjens ekonomi vara det som hindrar eleven från att 

kunna gå denna utbildning.  

Denna utbildning kan vara det som avgör elevens framtid vad gäller arbete och egen försörjning.  

Därför yrkar jag 

1. att CSNs inackorderingstillägg för gymnasiestudier på annan ort än hemorten, ska utgå 

från kostnaden för inackordering och inte för hur lång ressträckan är mellan skolan och 

hemorten. 

2. att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och sänder 

den till Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktskongress. 

3. att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och sänder 

den till Socialdemokraternas partikongress. 

 

Mona Tegel 

 

Oskarshamns arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 2 december 2024. 
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Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 4 

Motionären beskriver i sin motion hur en enskild elev och familj påverkas av det system som idag 

finns för inackorderingstillägg för gymnasiestudier på annan ort än hemorten. Systemet är 

komplex och har olika huvudmän. 

Inackorderingstillägg är ett bidrag som eleven kan få om eleven behöver bo och studera på en 

annan ort än på hemorten. Reglerna för inackorderingstillägg skiljer sig åt beroende på vem som 

är huvudman för utbildningen som eleven är antagen till. Staten tar ansvar för 

inackorderingstillägg om eleven är antagen till en fristående gymnasieskola eller folkhögskola. 

Staten administrerar då stödet via Centrala studiestödsnämnden, CSN. 

Reglerna för att få inackorderingstillägg från CSN är att eleven ska ha en restid, tur och retur, på 

minst två timmar per dag mellan sitt föräldrahem och skolan. Restiden beräknas med allmänna 

kommunikationer, till exempel buss eller tåg. Om eleven bor på skolans internat behöver eleven 

inte uppfylla kravet på två timmars restid mellan föräldrahemmet och skolan. 

Grundregeln för att få inackorderingstillägg från CSN är att utbildningen inte ska finnas på 

elevens hemort eller inom två timmars restid (tur och retur) från elevens föräldrahem. Det finns 

dock vissa undantag. 

Precis som motionären beskriver så styrs det statliga inackorderingstillägget från CSN helt via 

avståndsbedömning. 

Om eleven blir antagen till en kommunal- eller regionägd gymnasieskola så är det respektive 

hemkommun som ansvarar för inackorderingstillägg. Respektive kommun beslutar då om regler 

samt ersättningsnivåer. Det innebär att rätt till inackorderingstillägg samt dess storlek skiljer sig åt 

mellan olika kommuner. 

Distriktsstyrelsen delar uppfattningen att dagens system inte är rättvist och riskerar att få en 

felaktig fördelningspolitisk effekt. Systemet är problematiskt ur flera perspektiv. Det är dels 

problematisk utifrån hur ersättningen helt baseras på avstånd och inte tar hänsyn till andra 

faktorer såsom kostnad för inackordering och familjens inkomst. Systemet är också problematiskt 

eftersom de är olika regler samt ersättningsnivåer beroende på om eleven går på en fristående 

eller kommun-/regionägd gymnasieskola. 

Motionen tar sikte på det statliga inackorderingstillägget som omfattar elever på fristående 

gymnasieskolor och folkhögskolor. Distriktsstyrelsen anser att systemet bör förändras i enlighet 

med motionärens förslag. Distriktsstyrelsen vill samtidigt sända en uppmaning till länets 

kommuner att se över det kommunala inackorderingstillägget för att säkerställa en likvärdighet i 

Kalmar län. 

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

Att bifalla motionen i sin helhet 
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5 – Höjd nivå för trimningsåtgärder  
(från Oskarshamns ak) 

Föredragande: Peter Wretlund 

Arbetet med att bygga om delar av E22 i norra delen av Oskarshamns kommun till en mötesfri 

väg med mitträcke har inletts – men inte som det var utlovat. 

Vi är många som länge har väntat på och kämpat för förbättringar av E22:an i denna del av 

Sverige. 

Syftet med den planerade ombyggnationen är att öka trafiksäkerheten och framkomligheten. 

Mitträcken minskar risken för otäcka frontalkollisioner på E22, och genom att sätta upp 

viltstängsel längs sträckan minskas risken för viltolyckor. Trafikverket kommer också att sätta upp 

nya sidoräcken som ska fånga upp bilister som av någon anledning kör av vägen. Räckena gör att 

krocken blir mjukare. Trafikverket räknar med att åtgärden ska minska antalet döda och svårt 

skadade i trafiken. 

Det är sträckan mellan Målbäcken i Oskarshamns kommun och Gladhammar i Västerviks 

kommun som nu ska byggas om. Sträckan har delats in i tre etapper. Från början var dock en 

fjärde etapp inplanerad i projektet. Det är sträckan mellan Nygård och Målbäcken, det vill säga 

den del av E22 som passerar infarterna till Misterhult, som nu har plockats bort. Sträckan är 

olycksdrabbad. 

Orsaken till att den inte byggs om som planerat är enligt Trafikverket att det inte finns pengar för 

den sträckan av E22. 

Trafikverket har självt betonat att myndigheten inte tycker att detta är bra på något vis. 

Myndigheten har konstaterat att det är olyckligt och att det är en olycksdrabbad sträcka som är 

viktig att åtgärda. Man har meddelat att sträckan Nygård–Målbäcken har blivit så pass mycket 

dyrare, på grund av att projektet har dragit ut på tiden, att prislappen nu är över 100 miljoner 

kronor samt att förhoppningen är att försöka få med denna sträcka i den nya nationella 

transportplan som nu är på gång. Trafikverket har beskrivit sträckan som jätteviktig. 

Trafikverkets beslut har väckt kraftiga reaktioner hos oss i Kalmar län. Boende, trafikanter och 

beslutsfattare har kritiserat Trafikverkets besked. 

Vägen kom in i transportplanen redan 2014, och vi i Region Kalmar län har länge försökt att 

påverka Trafikverket så att vägen byggs om och förbättras. Beslutet finns alltså sedan tidigare, 

men det verkställs inte. Det är orimligt av flera skäl, varav ett naturligtvis är den demokratiska 

synvinkeln. Varför genomförs inte demokratiskt förankrade beslut som handlar om att förbättra 

infrastrukturen i Kalmar län?  

Skäl som angivits är att så kallade trimningsåtgärder inte får överstiga 100 miljoner kronor. Det är 

en orimlig ordning, och nivå, i ljuset av så väl inflationen som hur utdragna dessa processer är – 

kostnaderna för projekten hinner helt enkelt öka så mycket från att de beslutas till att de ska 

genomföras, att de inte längre kan – får – genomföras, enligt myndigheten.  

Det är inte bara i sydöstra Småland detta är en angelägen fråga att lösa. Röster höjs också 

nationellt för att nivån för vad som betraktas som trimningsåtgärder behöver höjas. Exempelvis 
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har Tågföretagen till regeringen framställt att den behöver höjas från dagens 100 miljoner kronor 

till 200 miljoner kronor.  

Efter beskedet om att etappen Nygård-Målbäcken faller ur E22-satsningen norr om Oskarshamn 

har det varit febril aktivitet hos Oskarshamns kommun, Region Kalmar län och Trafikverket för 

att åter få in objektet i plan. Ärendet brådskar då det behöver upphandlas en entreprenör för 

igångsättning innan utgången av 2025.  

Om etappen inte genomförs nu behöver en ny vägplaneprocess startas upp. Detta skulle innebära 

svåra konsekvenser med risk för sämre kommunikationer och fler olyckor, inklusive att 9 

kilometer inte byggs om förrän tidigast efter nästa planperiod 2037, att trafiksäkerheten förblir 

dålig samt hastighetssänkning till 80 km/h på en mil på E22. 

Efter genomgång av olika tillgängliga alternativ fattade kommunfullmäktige i våras beslut om att 

skjuta till omfattande kommunala medel för att Trafikverkets statliga projekt ska kunna 

genomföras under innevarande vägplaneprocess. Detta alltså för att det inte ska behöva startas 

upp en ny.  

Kommunen har beslutet att gå in med 40 miljoner från kommunala skattepengar.  

Det lokalt förankrade näringslivet, kopplat till kärnkraften och kärnavfallshanteringen, har 

beslutat att gå in med 10 miljoner.  

Trafikverkets 100 miljoner kvarstår, och därmed når man gemensamt upp till summan som 

projektet landar på enligt beräkningarna.  

Detta betyder alltså att Oskarshamn – en kommun med 27 000 invånare – lägger 40 miljoner i 

kommunala skattepengar på en svensk motorväg som är ett riksintresse, och alltså ett statligt 

ansvar. E22:an är helt nödvändig för östra Småland, Öland och även Gotland – och för resten av 

landet då E22:an är avgörande för flödena till och från t.ex. kärnkraftverket OKG, och för 

kommunikationerna till och från Öland (bron Kalmar-Mörbylånga) och Gotland (färjetrafiken 

Oskarshamn-Visby).  

Det betyder vidare att det lokala näringslivet går in med 10 miljoner – för att staten sviker sina 

löften till Oskarshamn och Kalmar län.  

Det är naturligtvis helt orimligt att en mindre kommun och lokalt näringsliv ska betala statens 

nota för något som är statens ansvar, och som dessutom är beslutat och planerat sedan tio år 

tillbaka.  

Kommunens och näringslivets beslut vilar dock på vetskapen att vi inte har råd att vänta till efter 

nästa planperiod, d.v.s. efter 2037. Det skulle ha enormt negativa konsekvenser för 

lokalbefolkning, välfärd, näringsliv och anslutande regioner. Därför har vi gemensamt klivit in för 

att lösa den akuta situationen.  

Det är dock angeläget att detta inte tillåts hända igen. Därför behöver nivån för trimningsåtgärder 

snarast höjas och kontinuerligt justeras uppåt i takt med inflationen.  

Med anledning av ovanstående yrkar jag:  

1. Att höja nivån för trimningsåtgärder 

2. Att nivån för trimningsåtgärder inflationskyddas.  
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3. Att en översyn eller utredning ska tillsättas om en höjning av nivån för trimningsåtgärder 

och hur nivån kan inflationsskyddas.  

4. Att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och 

sänder den till Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktskongress och till den 

socialdemokratiska partikongressen.  

5. Att Socialdemokraterna i Kalmar län antar motionen som sin egen.  

Laila Naraghi 

Oskarshamns arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 2 december 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 5 

Motionären sätter här fingret på en oerhört angelägen fråga där staten måste ta sitt ansvar. Här 
sker dock en viss utveckling. I regeringens infrastrukturproposition (Prop. 2024/25:28) bedömer 
regeringen att beloppsgränsen för namngivna objekt i nationell plan bör höjas till 150 miljoner 
kronor. Som en följd av förslaget om höjd beloppsgräns för namngivna objekt i nationell plan 
föreslås även en höjning av gränsen för trimnings- och miljöåtgärder. Nivån som föreslås av 
motionären på 200 miljoner hade dock varit önskvärd för så viktiga åtgärder.  
 
En aspekt som motionären lyfter som ej lyfts i regeringens infrastrukturproposition är just 
värdesäkringen av dessa medel. Om så ej görs är det sannolikt att samma utmaningar som finns 
idag kommer återuppstå längre fram i tiden.   
Distriktsstyrelsen föreslår därför distriktskongressen besluta: 
 
Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

 
Att bifalla motionen i sin helhet 
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6 – Förbud mot införsel av kärnvapen  
(från Oskarshamns ak) 

Föredragande: Marcus Fridlund 

Kärnvapen är det enskilt största hotet mot mänskligheten. Kärnvapenfrågan står nu återigen i 

centrum för internationell debatt.  

Tack vare stora ansträngningar har kalla krigets omfattande kärnvapenarsenal rustats ned. Men 

dagens kärnvapen har mångdubbelt starkare sprängkraft än de atombomber som 1945 fälldes 

över Hiroshima och Nagasaki. Dagens kärnvapen skulle kunna ödelägga städer med miljoner 

invånare.  

I och med Rysslands olagliga anfallskrig mot Ukraina och krigets alla konsekvenser, har 

kärnvapenhotet fått förnyad aktualitet i vårt direkta närområde.  

En kärnvapenexplosion skulle ha fruktansvärda humanitära konsekvenser. Det skulle också starta 

en kedjereaktion som kan resultera i ett kärnvapenkrig med oöverskådliga humanitära 

konsekvenser.  

Kärnvapen är och förblir därför ett ständigt hot mot hela mänskligheten. Parallellt med att 

Sverige fortsätter arbetet för internationell nedrustning och ett förbud av kärnvapen är det av 

största vikt att vi bidrar till avspänning i vår del av världen, att vårt territorium fredas från 

kärnvapen och att vi sänder tydliga signaler till omvärlden att kärnvapen inte får finnas i Sverige.  

Riksdagens alla partier är överens om att kärnvapen inte ska få föras in i vårt land. Kärnvapen har 

ingen plats här.   

Riksdagens sammansatta utrikes- och försvarsutskott har påmint om att Sverige är part till icke-

spridningsfördraget (Nuclear Non-proliferation Treaty, NPT), som är det centrala multilaterala 

ramverket för global, ömsesidig nedrustning och icke-spridning av kärnvapen. Avtalet är det enda 

internationella juridiskt bindande avtal där de fem kärnvapenstaterna åtar sig att inte överlåta 

kärnvapen till andra stater eller hjälpa kärnvapenfria stater att utveckla kärnvapen. Kärnvapenfria 

stater förbinder sig i sin tur att inte ta emot eller skaffa kärnvapen. Avtalet slår också fast att 

kärnvapenstaterna ska förhandla om att nedrusta sina kärnvapen-arsenaler. 

Socialdemokraternas uppfattning är att Sverige, p.g.a. åtagandena genom NPT, är folkrättsligt 

förhindrad att ta emot kärnvapen samt att andra länder, och aktörer, är folkrättsligt förhindrade 

att överlåta kärnvapen på svenskt territorium.  

Givet omvärldsläget är det angeläget att dessa folkrättsliga förpliktelser även kodifieras i svensk 

lag.  

Finland har i sin kärnenergilag en tydlig formulering som förbjuder införsel av kärnvapen till 

landet: Det är förbjudet att till Finland införa kärnladdningar samt att här framställa, inneha och 

spränga sådana. (4 §). Med hjälp av denna lag har Finland tydliggjort vad som gäller i landet. 

Detta har bidragit till avspänning i regionen, något som också Sverige har gagnats av.   

Sverige bör liksom Finland ha en sådan lagstiftning för att kodifiera de folkrättsliga 

förpliktelserna och på så vis även sända tydliga signaler vad gäller detta både till våra medborgare 

och till omvärlden.  
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En sådan lag har en naturlig plats i svensk lagstiftning. Därför bör ett tillägg i lag (1984:3) om 

kärnteknisk verksamhet, som förbjuder införsel av kärnvapen i landet, snarast göras.  

Med anledning av ovanstående yrkar jag:  

1. Att ett tillägg görs i lagen (1984:3), om kärnteknisk verksamhet, som förbjuder införsel av 

kärnvapen i landet, likt den finska lagstiftningen.  

2. Att en utredning eller översyn görs om hur den svenska positionen mot införsel av 

kärnvapen i landet, ytterligare kan stärkas och kodifieras.  

3. Att Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och 

sänder den vidare till Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktsårskongress samt till den 

socialdemokratiska partikongressen 

4. Att Socialdemokraterna i Kalmar län antar motionen som sin egen.  

Laila Naraghi 

Oskarshamns arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 2 december 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 6 

Motionären lyfter frågan om kärnvapen, som det enskilt största hotet mot mänskligheten. Det är 

helt rätt. Kärnvapen är det massförstörelsevapen som hotar vår existens. Det är en fråga om liv 

och död.  

Styrelsen håller med om beskrivningen och vikten av nedrustning. Partikongressen 2021 var 

också tydliga i riktlinjerna att Sverige som observatör ska bidra till att utveckla och förtydliga FN-

konventionen om kärnvapenförbud. I riktlinjerna slår partiet också fast att Sverige ska ha en 

ledande roll i arbetet för kärnvapennedrustning. Vi Socialdemokrater vill ha ett globalt 

kärnvapenförbud.  

Precis som motionären påpekar är Sverige part till icke-spridningsfördraget. För att uppnå en 

värld fri från kärnvapen behöver fördraget stärkas, och viljan till nedrustning hos 

kärnvapenmakterna måste öka.  

Sedan partikongressen 2021 beslutade om riktlinjerna har världskartan ritats om. Ryssland har 

invaderat Ukraina, vilket i sin tur ledde till att partiet behövde ompröva beslutet gällande militär 

alliansfrihet.  

Styrelsens övertygelse är att Sverige och Socialdemokraterna genom NATO-medlemskapet måste 

fortsätta arbetet med att stärka och utveckla icke-spridningsfördraget. Som medlemmar i en 

militär allians som innehåller kärnvapenstater torde det nu finnas nya möjligheter att påverka våra 

allierade.  

Det sitter i den svenska Socialdemokratiska ryggraden att verka för fred, frihet och global 

nedrustning. Även som medlemmar av NATO måste vi fortsätta det arbetet.  

Ingen annan stat än Sverige ska avgöra om kärnvapen ska föras in på vår mark. 

Socialdemokraterna i Kalmar län anser som tidigare distriktskongress beslutat, att tillägg görs i 
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svensk lagstiftning som förbjuder införsel av kärnvapen i landet. Var detta ska stå i svensk 

lagstiftning bör utredas.  

 

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

 

Att  anse att-sats 1 besvarad  

Att  bifalla att-sats 2 
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7 - Digital delaktighet för alla - Motverka digitala klyftor 
(från Torsås ak) 

Föredragande: Martina Aronsson 

 
Det digitala samhället utvecklas ständigt, stora satsningar görs för att Sverige ska vara bäst i 

världen på att använda digitaliseringens möjligheter. I samma takt som digitaliseringen utvecklas 

behöver insatser göras för att få hela samhället att följa med. De klyftor som finns i samhället 

påverkas av den digitala utvecklingen. Det digitala utanförskapet är i hög utsträckning samma 

som det sociala utanförskapet i samhället och ett ökat digitalt utanförskap ökar även de redan 

existerande ekonomiska och sociala skillnaderna. Att infinna sig i ett digitalt utanförskap ger 

negativa effekter för den enskilde, det påverkar den enskildes möjlighet till delaktighet och 

självbestämmande. 

De strukturella problemen inom det digitala slår mot samhällets svagaste om vi inte samtidigt 

som vi digitaliserar samhällstjänster ser till att motverka de digitala klyftorna. Exempelvis 

begränsas möjlighet till BankID om man har skyddade personuppgifter, saknar personnummer 

eller har förvaltare/god man. Ett annat exempel är att vid behov av ekonomiskt bistånd ingår 

kostnader för telefon, men inte alltid kostnader för själva abonnemanget. För att motverka ökade 

klyftor i samhället behöver även de digitala klyftorna arbetas med. Att bygga upp infrastrukturen 

är en del men vi behöver också arbeta med att möjliggöra så att alla kan ta del av det digitala 

samhället. 

 

Mot bakgrund av vad som anförs ovan föreslår jag distriktskongressen besluta: 

- Att Socialdemokraterna Kalmar län verkar för att minska digitala klyftor genom ökad digital 

delaktighet inom Region Kalmar läns verksamhet. 

Linnéa Wedin 

 

Motionen är behandlad vid Torsås AK medlemsmöte 2024-12-08 som beslutat bifalla motionen, 

alltså att anta motionen som sin egen och skicka in den till distriktskongressen.  

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 7 

Motionen lyfter ett växande problem för vårt land - det digitala utanförskapet.  

Att det uppstår klyftor och utanförskap när ett samhälle utvecklas är inget nytt, det har vi sett 

många gånger, inte minst när vi började med telefoni och elektricitet, liksom när vi fick radio och 

TV. 

Även om gruppen i digitalt utanförskap inte växer, så växer utanförskapet i vårt samhälle 

allteftersom vi digitaliserar fler och fler tjänster. Digitaliseringen har många drivkrafter en av de 

starkare är behovet av att effektivisera vårt tjänsteutbud, inte minst för att ser att vi i framtiden 

inte kommer kunna rekrytera personal utan behöver jobba på andra lösningar. 

För vissa personer är det ett eget val att inte använda digitala tjänster som tex många äldre som 

tycker det känns alldeles för osäkert och opersonligt.  
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För andra grupper saknas förutsättningar för att ta del av det digitala utbudet antingen för att 

man saknar kompetensen och förmågan tex vid en intellektuell funktionsnedsättning eller att man 

ofrivilligt hålls utanför tex vid behov av skyddade personuppgifter eller då du har behov av stöd 

av god man eller förvaltare. 

Det finns därför inte en förklaring eller en lösning för att motverka utanförskapet. På så vis är det 

inte heller en aktör som kan ansvara för att krympa utanförskapet 

Det är viktigt att de digitala lösningarna vi använder i vårt samhälle är inkluderande och 

tillgängliga. Att utformningen är så intuitiv att du inte behöver några digitala förkunskaper. På 

detta område finns mer att göra och här behöver vi i offentliga Sverige, bli bättre på att kravställa 

de som utvecklar våra tjänster. Men här behövs också arenor där de som känner sig osäkra har 

möjlighet att få stöd i processen med att bekanta sig med relevanta digitala tjänster. I detta 

behöver både offentlig sektor, näringsliv och ideell sektor hjälpas åt. 

Men för att eliminera utanförskapet för dem som idag är utestängda tex grupper som har 

skyddade personuppgifter eller stöd av god man/förvaltare behövs nationella och strukturella 

åtgärder. Här behövs tjänster som kan anonymisera mina uppgifter så jag inte riskerar att för dem 

röjda om jag har skyddade uppgifter. Här behövs ett register över vilka som är utsedda gode 

män/förvaltare och vilket mandat de har i sitt uppdrag så att de kan få tillgång till sina klienters 

uppgifter och möjlighet att kunna sitt utföra uppdrag. 

Motionären lyfter en viktig fråga både ur ett individ – och samhällsperspektiv, en fråga som vi 

behöver jobba med på många nivåer och distriktsstyrelsen stödjer till fullo intentionen i 

motionen. Regionen ska givetvis (tillsammans med resten av vårt samhälle) aktivt jobba med att 

minska det digitala utanförskapet.  

 

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

 

Att anse motionen besvarad 
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8 - Se över ersättningsnivå till markägare som upplåter 
mark till kraftledningar  
(från Nybro ak) 

Föredragande: Jonas Erlandsson 

Vår gröna omställning kräver att vi ökar vår energiproduktion i Sverige, framförallt i södra delen 

av landet. Om vi inte lyckas med att öka tillgången på hållbar el i hela Sverige stannar den gröna 

omställningen och vi kommer fortsätta att vara beroende av fossila energikällor och deras 

negativa påverkan på vårt klimat kommer accelerera. 

Men det räcker inte att producera mer el, vi behöver också ledningar (transmissionsnät)för att ta 

hand om ny vindkraft och solkraft, bygga bort begränsningar i nätet och för att möta samhällets 

höga krav på säker elförsörjning.  Idag har vi ett elöverskott i norra Sverige men saknar 

överföringskapacitet för att förflytta den till södra Sverige.  

 

För att skynda på byggandet av ledningarna behöver vi göra det mer attraktivt att upplåta marken 

till kraftledningar genom att höja ersättningsnivån så den är mer likvärdig den ersättning man får 

när man upplåter den till elproduktion såsom vind eller solenergi.   

Dagens ersättning är idag så låg att markägarna inte har något att vinna på att ledningen dras 

fram, den bara försvårar möjligheten till att bruka marken på ett effektivt sätt. Detta gör att 

utbyggnaden ofta överklagas i flera instanser då markägare inte får en rimlig kompensation för 

det intrång som görs på deras mark. Det är heller inte ovanligt att man som markägare kan få 

flera ledningsgator på sin mark vilket gör marken svårbrukad och ännu mindre lönsam att bruka. 

  

 Ett exempel är utbyggnaden av en ny luftledningen Ekhyddan- Nybro i Kalmar län där samrådet 

startade 2014 och höll på i tre år till 2017. Ledningsgatans bredd blir 30 meter och löper parallellt 

med en annan 400kV-ledning. Markägare försökte få till en dialog om valet av ledningstyp 

(luftledning kontra markförlagd kabel) för att minimera markintrånget, men möttes av stöddig 

nonchalans från Svenska Kraftnäts dåvarande generaldirektör Mikael Odenberg på 

samrådsmötena. Efter att Svenska Kraftnät lämnat in ansökan om att få bygga 2017 processades 

frågan i olika instanser i 7 år innan beslut slutgiltigt fattats. Planerad byggstart 2027 och 

idrifttagning 2029, 15 år efter att samrådet inleddes. 

Detta gagnar ingen vare sig markägare eller Sverige. Och största förlorare på att utbyggnaden tar 

sådan tid är vårt näringsliv och den gröna omställningen.  

Därför behöver ersättningen till markägare höjas, till en nivå där den överstiger vinsten av att 

bruka marken till ordinarie ändamål, så att det säkerställs att markägare inte förlorar ekonomiskt 

på att upplåta sin mark till kraftledningar.  

 

Förslag till beslut 

- Att Socialdemokraterna verkar för att ersättningsnivåerna vid expropriering av mark för 

att bygga kraftledningar höjs  
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- Att Socialdemokraterna verkar för att en översyn eller utredning genomförs för hur staten 

kan göra det mer attraktivt för markägare att upplåta sin mark till kraftledningar 

- Att Nybro Arbetarekommun antar motionen som sin egen och sänder den vidare till 

Socialdemokraterna i Kalmar län distriktskongress samt till den socialdemokratiska 

partikongressen  

- Att Socialdemokraterna i Kalmar läns antar motionen som sin egen 

- Att Socialdemokraterna i Kalmar läns delegation på partikongressen får i uppdrag att 

verka för ett bifall på motionen 

 

Alsterbro 2024-11-18 

 

Motionär Martina Aronsson 

Nybro arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 21 november 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 8 

Distriktsstyrelsen instämmer med motionären som föreslår att höja ersättningsnivåerna till 

markägare som upplåter mark till kraftledningar och på sikt även gälla för andra typer av 

markupplåtande också. Den gröna omställningen är avgörande för Sveriges framtid, och för att 

säkerställa en hållbar elförsörjning i hela landet, särskilt i södra Sverige, är det nödvändigt att öka 

både elproduktionen och överföringskapaciteten.  

Nuvarande ersättningsnivåer är otillräckliga och skapar ekonomiska hinder för markägare, vilket 

leder till överklaganden och förseningar i utbyggnaden av elnätet. Genom att höja 

ersättningsnivåerna kan vi göra det mer attraktivt för markägare att bidra till utbyggnaden av 

kraftledningar, vilket i sin tur kommer att gynna både markägare och Sveriges näringsliv.  

Distriktsstyrelsen föreslår också att attsats 5 besvaras då det kan vara försvårande för 

kongressdelegaterna om man inte ges möjlighet till att förhandla och kompromissa i olika 

frågor.   

 

 Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

 

Att  bifalla attsatserna 1 och 2  

Att  att anse att-sats 4 och 5 besvarade 

  

 

  



 

59 
 

9 - Tillträde för regionala skyddsombud  
(från Nybro ak) 

Föredragande: Jarkko Pekkala 

 

När arbetsmarknaden förändras finns det nya risker som äventyrar liv och hälsa för arbetare. 

En sådan risk är att många företag arbetar med underentreprenörer i flera led. Det skapar stora 

risker för dålig arbetsmiljö och att kriminella arbetsgivare får plats på arbetsmarknaden. Ofta 

saknas en struktur för facklig verksamhet eller arbetsmiljöverksamhet på dessa företag. Att de 

regionala skyddsombuden har möjlighet att få tillträde även till dessa arbetsplatser är av stor vikt.  

 

Arbetsmiljöverkets möjlighet att inspektera arbetsplatser är långt under EU:s referensnivå. Om de 

regionala skyddsombuden kan göra arbetsplatsbesök på alla arbetsplatser kan det både rädda liv, 

öka säkerheten och dessutom kan de identifiera och anmäla misstänkta oegentligheter.  

 

Vi vet att Socialdemokraterna i riksdagen har drivit frågan om de regionala skyddsombudens 

möjlighet att få tillträde till alla arbetsplatser och vi vet att det politiska motståndet är starkt. Men 

frågan måste fortsatt drivas stenhårt. På en förändrad arbetsmarknad behöver löntagarnas 

säkerhet och rättigheter kunna granskas oavsett bransch och arbetsgivare. På arbetsplatser där det 

fackliga grunduppdraget är som svårast finns de största riskerna. 

Förslag till beslut 

 

- Att Socialdemokraterna verkar för att regionala skyddsombud ska kunna kräva tillträde till 

alla arbetsplatser  

- Att Socialdemokraterna verkar för att en att regionala skyddsombud ska kunna kräva 

tillträde till arbetsplatser utan kollektivavtal. 

- Att Socialdemokraterna verkar för att regionala skyddsombud ska kunna genomföra 

skyddsronder för alla branscher som ingår i deras utbildning 

- Att Nybro Arbetarekommun antar motionen som sin egen och sänder den vidare till 

Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktskongress samt till den socialdemokratiska 

partikongressen  

- Att Socialdemokraterna i Kalmar län antar motionen som sin egen 

- Att Socialdemokraterna i Kalmar läns delegation på partikongressen får i uppdrag att 

verka för ett bifall  

Nybro 2024-11-19 
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Motionärer: Mikael Svanström, Martin Andersson, Katarina Lindbäck och Christian Engström 

Nybro arbetarekommun har antagit motionen som sin egen den 21 november 2024. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion 9 

Varje dag drabbas arbetstagare av skador, olyckor eller sjukdomar som har sin grund i en dålig 

arbetsmiljö. Under föregående år ökade antalet anmälda arbetsplatsolyckor dramatiskt. Totalt 

anmäldes cirka 39 000 arbetsplatsolyckor och 44 dödsolyckor under 2024. Skyddsombud ska 

enligt arbetsmiljölagen finnas på arbetsplatser med minst fem anställda och utses av det fack som 

har kollektivavtal eller av arbetstagarna om fack saknas. Arbetsplatser med över 50 anställda ska 

ha en skyddskommitté, men om den saknas och facket har minst en medlem kan ett regionalt 

skyddsombud utses av det avtalsbärande facket. 

Den 3 juni 2020 röstade riksdagen, som väntat, emot att regionala skyddsombud får tillträde till 

arbetsplatser utan fackliga medlemmar. Bland annat kritiserades den fackliga kopplingen till 

skyddsarbetet. Regionala skyddsombud är utsedda av facket och träder in när det saknas 

skyddsombud lokalt på arbetsplatsen. I dag måste det finnas fackliga medlemmar där för att de 

ska ha rätt att komma in på en arbetsplats. Enligt förslaget skulle de ha fått tillträde även där 

facket saknar medlemmar, om det finns kollektivavtal.  

Att som regionalt skyddsombud få tillträde även till branscher där man själv inte är verksam och 

har spetskunskaper kan vara problematiskt.  

Distriktsstyrelsen föreslår också att attsats 5 besvaras då det kan vara försvårande för 

kongressdelegaterna om man inte ges möjlighet till att förhandla och kompromissa i olika 

frågor.   

 

Med anledning av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen kongressen besluta: 

 

Att avslå att-sats 1 

Att bifalla att-sats 2 och 3 

Att  anse att-sats 5 och 6 besvarad 

 

 


